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WO-RA.0002.11.2014 
 

Protokół Nr II/14 
sesji Rady Powiatu Gostyńskiego 

odbytej 9 grudnia 2014 r. 
w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Gostyniu 

 
Ad 1) 
Przewodniczący Rady Alfred Siama o godzinie 13.00 otworzył drugą sesję Rady Powiatu 
Gostyńskiego. Przewodniczący powitał radnych oraz pracowników i zaproszonych gości. 
Poinformował, że w Radzie Powiatu zasiada 19 radnych. Przewodniczący Rady stwierdził, 
że Rada jest władna podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane quorum. Podczas stwierdzania 
quorum na sesji obecnych było 18 radnych w związku z postanowieniem Komisarza Wyborczego 
o wygaśnięciu mandatu radnego Sebastiana Czwojdy w związku z wyborem na Burmistrza Krobi. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Ad 2) 
Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Alfred Siama przedstawił porządek obrad oraz zapytał, czy ktoś z radnych 
chciałby dodać punkt do porządku. 
Starosta Robert Marcinkowski złożył wniosek w imieniu Zarządu Powiatu w sprawie dodania do 
porządku obrad, jako pkt. 8 m) „Rozpatrzenie projektu uchwały i podjęcie uchwały w sprawie 
zmiany Uchwały Nr XXXIX/325/14 z dnia 27 marca 2014 r. w sprawie określenia zadań z zakresu 
rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, realizowanych w ramach środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na 
poszczególne zadania.” Wyjaśnił, że podjęcie uchwały pozwoli na udzielenie wsparcia 
wnioskodawcom. 
 
Wniosek Zarządu przyjęto w wyniku głosowania- 18 głosów „za”. 
 
Radny Zbigniew Kulak powiedział, że nie wie, czy może się wypowiedzieć, gdyż Pan 
Przewodniczący zawęził pytanie tylko do możliwości rozszerzenia porządku obrad, a on chciałby 
go zawęzić. Radny złożył wniosek o usunięcie z porządku obrad punktów 8 b), 8 c), 8 d). 
Powiedział, że ma wrażenie, iż zachodzi sytuacja, jak w obrazowym porównaniu- stawianie wozu 
przed koniem. Ustawa o samorządzie powiatowym nakazuje wybrać starostę i zarząd w terminie 
3 miesięcy. Zapytał, dlaczego radni mają rozpoczynać merytoryczną pracę od wyboru starosty. 
Przez całą kampanię wyborczą nie znali sytuacji finansowej Starostwa, sytuacji w jakiej powiat się 
znajduje. W tej chwili wybierając starostę, a domyśla się - bo z informacji medialnych wynika - że 
będzie to ta sama osoba, która była starostą dotychczas, zamykają sobie drogę do jakichkolwiek 
ruchów kadrowych na całą czteroletnią kadencję. Zaproponował przesunąć te punkty na następną 
sesję.  
Przewodniczący Rady Alfred Siama powiedział, że jest zaskoczony takim postawieniem sprawy, 
ponieważ zawsze w historii Powiatu Gostyńskiego na pierwszych sesjach, a czasami nawet na 
pierwszej, był dokonywany wybór Starosty i całego Zarządu. Powiedział, że jego zdaniem jest to 
rozwiązanie na tyle optymalne, że umożliwia nowym władzom powiatowym rozpoczęcie ambitnych 
działań, a wiadomo, że te działania są potrzebne. Przewodniczący zaapelował do wnioskodawcy 
o możliwość wycofania i przemyślenia tego wniosku, czy ma on sens. 
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Radny Zbigniew Kulak powiedział, że ustawa wyraźnie mówi, że Zarząd należy powołać 
w terminie 3 miesięcy. 
Przewodniczący Rady Alfred Siama zapytał, czy ta zwłoka nie będzie szkodliwa dla naszego 
powiatu.  
Radny Zbigniew Kulak odpowiedział, że nie, gdyż Starosta do tego momentu jest zatrudniony na 
dotychczasowych zasadach, członkowie Zarządu pracują na dotychczasowych zasadach, 
administrują powiatem do momentu wyboru nowego Starosty i nowych członków Zarządu. 
Radny Zenon Norman zaapelował, aby nie opóźniać tego, co mają zrobić dzisiaj. Każde 
opóźnienie będzie powodować to, że będziemy stać w miejscu. Potwierdził, że stary Zarząd może 
dalej działać, ale z tego co wie, podczas kampanii wyborczej mówiono, że Zarząd niezbyt działa, 
wobec czego złożył wniosek, aby dzisiaj wybrać nowy Zarząd. 
Przewodniczący Rady Alfred Siama powiedział, że w takiej sytuacji Rada będzie głosować 
wniosek złożony przez radnego Kulaka.  
Starosta Robert Marcinkowski odnosząc się do stwierdzenia radnego Kulaka dotyczącego braku 
informacji o sytuacji finansowej powiatu powiedział, że jest to nieprawda, gdyż wszystkie 
informacje dotyczące sytuacji finansowej znajdują się w Biuletynie Informacji Publicznej, są ogólnie 
dostępne i każdy z obywateli ma do nich wgląd. 
 
Wniosek radnego Zbigniewa Kulaka w wyniku głosowania- 4 głosy „za” przy 14 głosach 
„przeciw” został odrzucony.  
 
Przewodniczący Rady Alfred Siama poinformował, że wniosek radnego Zbigniewa Kulaka nie 
został podjęty, nie ma natomiast potrzeby głosowania wniosku złożonego przez radnego Normana.  
Radny Zbigniew Kulak powiedział, że spodziewał się takiego rozstrzygnięcia w głosowaniu. 
To był wniosek najdalej idący. W związku z tym składa wniosek bliżej idący o przesunięcie 
punktów 8 b), 8 c) i 8 d) dopiero po punkcie 8 m). Dodał, że uzasadnienie jest identyczne - aby 
radni poznali chociaż podstawowe problemy powiatu, tego Starostwa, tej władzy. Jest wielu 
nowych radnych, którzy podobnie jak on, są po raz pierwszy od wielu lat na tej sali. Powiedział, że 
rozpoczynanie merytorycznej pracy od wyboru Starosty, a jeszcze nie daj Boże dotychczasowego, 
jest po prostu błędem. 
Radny Zenon Norman powiedział, że radni mieli czas na to, aby zajrzeć w dokumenty odnośnie 
zadłużenia. Takie dokumenty ma przygotowane, ma dane z księgowości. Chciałby, aby odstąpić 
od wniosku Radnego, gdyż doskonale zna zadłużenie powiatu obecne i z lat poprzednich, kiedy te 
kredyty się zaczęły. 
 
Wniosek radnego Zbigniewa Kulaka w sprawie przesunięcia punktów 8 b), 8 c) i 8 d) 
w wyniku głosowania- 4 głosy „za” przy 14 głosach „przeciw” został odrzucony.  
 
Porządek posiedzenia II sesji Rady Powiatu po zmianach 
1. Otwarcie i ustalenie quorum. 
2. Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z I sesji Rady Powiatu z dnia 1 grudnia 2014 r. 
4. Informacja Starosty o działalności Zarządu Powiatu Gostyńskiego w okresie międzysesyjnym. 
5. Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi Zarządu. 
6. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych interpelacjach i udzielonych na nie 

odpowiedziach. 
7. Zapytania radnych. 
8. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

a) wyboru Wiceprzewodniczących Rady Powiatu Gostyńskiego, 
b) wyboru Starosty Gostyńskiego, 
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c) wyboru Wicestarosty i trzech członków Zarządu Powiatu Gostyńskiego, 
d) nawiązania stosunku pracy ze Starostą Gostyńskim, 
e) powołania Komisji Rewizyjnej, 
f) powołania Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego, 
g) powołania Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska, 
h) powołania Komisji Samorządowo – Organizacyjnej i Porządku Publicznego, 
i) powołania Komisji Spraw Społecznych, 
j) zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2014 rok, 
k) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego na lata 2014 – 2022, 
l) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Poniec, 
m) zmiany Uchwały Nr XXXIX/325/14 z dnia 27 marca 2014 r. w sprawie określenia zadań 

z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, realizowanych 
w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz 
wysokości kwot na poszczególne zadania. 

9. Odpowiedzi na zapytania. 
10. Wnioski i oświadczenia radnych. 
11. Wolne głosy. 
12. Zakończenie.  
 

Salę obrad opuścił radny Aleksander Dolczewski. 
Na sali pozostało17 radnych. 

 
 
Ad 3) 
Przewodniczący Rady Alfred Siama poinformował, że protokół był dostępny w Biurze Rady oraz 
został przesłany radnym droga mailową.  
 
Protokół I sesji Rady Powiatu został przyjęty w wyniku głosowania- 17 głosów „za”. 
 
Ad 4) 
Przewodniczący Alfred Siama poinformował, że informacje z posiedzenia Zarządu z 2 i 4 grudnia 
br. zostały przekazane radnym drogą elektroniczną.  
Starosta Robert Marcinkowski przedstawił informację w formie prezentacji multimedialnej.  
Wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
 

Na salę posiedzeń powrócił radny Aleksander Dolczewski. 
Na sali jest 18 radnych. 

 
 
Ad 5) 
W punkcie „Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi zarządu” głosu nie 
zabrano. 
 
Ad 6) 
Przewodniczący Alfred Siama poinformował, że w okresie międzysesyjnym interpelacji 
nie złożono.  
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Ad 7) 
„Zapytania radnych”  
Przewodniczący Rady Alfred Siama poinformował, że zgodnie z § 54 ust. 1 Statutu Powiatu 
zapytania zgłasza się w celu uzyskania informacji o aktualnych problemach powiatu. Po pierwszej 
sesji Rady Powiatu zapytanie w formie pisemnej złożył radny Zbigniew Kulak. Przewodniczący 
odczytał zapytanie o treści: 
„Zwracam się z prośbą o pilne przedstawienie wszystkim radnym aktualnej sytuacji finansowej 
Starostwa oraz SP ZOZ-u w Gostyniu. W trakcie kampanii wyborczej, mimo ponawianych przeze 
mnie publicznie pytań, dotychczasowe władze naszego powiatu nie udzielały w tych sprawach 
żadnych wyjaśnień. Proszę o przedstawienie na następnej sesji stanu zadłużenia starostwa, 
terminów i wysokości spłat tego zadłużenia, zadłużenia gostyńskiego szpitala, wysokości 
kontraktów z NFZ na 2014 i 2015 rok, pilne udostępnienie radnym dokumentów w tych sprawach, 
wyegzekwowanie od dotychczasowego starosty wiarygodnego finansowego „bilansu otwarcia" tej 
kadencji samorządu naszego powiatu.” 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie ze Statutem oraz porządkiem obrad, odpowiedź 
zostanie udzielona w pkt. 9 porządku posiedzenia. 
 
Ad 8 a) 
Projekt uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczących Rady Powiatu Gostyńskiego 
przedstawił Przewodniczący Rady Powiatu Alfred Siama.  
Zgodnie z art. 14 ust. 1 ustawy o samorządzie powiatowym z dnia 5 czerwca 1998 r. rada powiatu 
wybiera ze swego grona przewodniczącego i jednego lub dwóch wiceprzewodniczących 
bezwzględną większością głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady, 
w tajnym głosowaniu. Wybory wiceprzewodniczących rady odbędą się zgodnie z § 13 ust. 2 
Statutu Powiatu Gostyńskiego. Przewodniczący Rady poinformował, że wybór będzie wyglądał 
następująco: zgłaszanie kandydatów na Wiceprzewodniczących, powołanie Komisji Skrutacyjnej 
oraz przeprowadzenie tajnego głosowania. 
Przewodniczący zwrócił się do radnych o zgłaszanie kandydatów na Wiceprzewodniczących Rady 
Powiatu.  
Pan Maciej Biskup zgłosił kandydaturę radnej Magdaleny Smektały. Magdalena Smektała 
rodzinną działalność w szeregach PSL przejęła po dziadku, zasłużonym działaczu ruchu 
ludowego, który był bliskim współpracownikiem premiera Stanisława Mikołajczyka. Sekretarz 
Gminnego Zarządu PSL oraz członek Powiatowego Zarządu PSL. Kandydowała w wyborach 
samorządowych do Sejmiku Wojewódzkiego w roku 2002, 2006 i 2010, gdzie osiągnęła wynik 
2.819 głosów. Ukończyła Technikum Rolnicze w Grabonogu oraz Policealną Szkołę Kosmetyczną 
w Lesznie. W międzyczasie rozpoczęła studia w Wyższej Szkole Komunikacji i Zarządzania 
w Poznaniu. Przez 5 lat prowadziła własną działalność gospodarczą. Obecnie pracuje na 
stanowisku doradcy klienta i jest mamą dwóch synów.  
Radna Magdalena Smektała wyraziła zgodę na kandydowanie. 
 
Radny Zbigniew Kulak zgłosił kandydaturę Ireneusza Lesińskiego. Jest mieszkańcem gminy 
Krobia, żonaty, dwie zamężne córki, syn i wnuczek. Ukończył Technikum Geodezyjno-Drogowe 
w Poznaniu. Od 1987 roku do chwili obecnej pracuje w Urzędzie Miejskim w Krobi. W 2005 roku 
ukończył studia magisterskie na kierunku administracji. Jest Kierownikiem Urzędu Stanu 
Cywilnego w Krobi, osobą bardzo aktywną społecznie. Udziela się w samorządach szkolnych, 
w organizacjach pozarządowych „Sąsiedzi Sąsiadom”, „Na szlaku” itd. Jest sekretarzem Rady 
Powiatowej Sojuszu Lewicy Demokratycznej.  
Radny Ireneusz Lesiński wyraził zgodę na kandydowanie. 
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Radny Zenon Norman zwrócił się z pytaniem do szefa Klubu Lewicy, czy jeżeli koalicja poprze dla 
dobra współpracy kandydata na Wiceprzewodniczącego, podtrzymają i będą chcieli 
przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. SKW z dziewięcioma mandatami będzie mieć jedną lub 
dwie komisje. Dodał, że to będzie zależało od woli radnego Kulaka. 
Radny Zbigniew Kulak odpowiedział, że trochę to brzmi jak szantaż i zwrócił się o ogłoszenie 5-
minutowej przerwy w obradach.  
 

Przewodniczący Rady Alfred Siama ogłosił przerwę w obradach o godz. 13:25. 
Obrady wznowiono o godz. 13:30 

 
Radny Zbigniew Kulak powiedział, że popierają kandydaturę Wiceprzewodniczącej zgłoszoną 
przez Polskie Stronnictwo Ludowe. Ponadto podtrzymują kandydaturę Pana Ireneusza 
Lesińskiego. Powiedział, że w tej chwili są w pkt. 8 a) porządku posiedzenia i tylko o tym punkcie 
chcą rozmawiać, szantażować się nie pozwolą. Prezydium Rady powinno być reprezentatywne – 
Przewodniczący z SKW i dwóch Wiceprzewodniczących z PSL i SLD. Innych ugrupowań w tej 
radzie nie ma. Powiedział, aby nie łączyć spraw, które są niepołączalne.  
 
Radny Aleksander Dolczewski zgłosił kandydaturę Krzysztofa Deutscha na 
Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu. Jest radnym od III kadencji Rady Powiatu, w IV kadencji 
piastował funkcję Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu i dobrze się sprawdził.  
Radny Zenon Norman złożył wniosek o ogłoszenie 5. minutowej przerwy. 
 

Przewodniczący Rady Alfred Siama ogłosił przerwę w obradach o godz. 13:30.  
Obrady wznowiono o godz. 13:37 

 
Radny Grzegorz Marszałek przedstawił stanowisko Samorządowego Komitetu Wyborczego. 
Powiedział, że jeżeli ma być po nowemu, to też chcieliby ten głos usłyszeć w tej chwili. To nie jest 
żaden szantaż. Można wrócić do historii, do roku 2002, gdzie SKW miało 8 radnych a nikt się nie 
pytał, czy chcą mieć Wiceprzewodniczącego, czy chcą pełnić jakiekolwiek funkcje. Dzisiaj są 
otwarci na współpracę i dlatego myśli, że warto by było się w tej chwili wyrazić, a nie mówić, że jak 
wy zagłosujecie, to my wtedy ten głos oddamy. Dodał, że warto porozmawiać i że są za 
kompromisem. 
Radny Zbigniew Kulak zwracając się do radnego Marszałka powiedział, że dziękuje za to, że 
szuka kompromisu, ale jeżeli odnoszą się do historycznych zdarzeń na tej sali w tym powiecie, to 
prosi, aby nie kończyć historii na 2002 roku, a cofnąć się jeszcze o cztery lata, o jedną kadencję. 
Powiedział, że nie będzie rozdrapywał starych ran, ale hasło Łapawa jeszcze jest w pamięci 
bardzo wielu osób.  
Radny Grzegorz Marszałek powiedział, że można by jeszcze drugie nazwisko dołożyć, ale nie są 
tutaj od wypominania sobie tego, co było. Jeżeli ma być po nowemu, to czekają na konkretny głos 
i są gotowi do kompromisu. 
Przewodniczący Rady Alfred Siama zwrócił uwagę, że nie można przedłużać, bo czas płynie 
nieubłaganie.  
Starosta Robert Marcinkowski zabierając głos powiedział, że to mógł być nowy, dobry początek, 
ale niestety tak się nie stało. Zaapelował do radnych, aby nie robili polityki, żeby zaczęli pracować 
wspólnie dla dobra tego powiatu. Szkoda, że radni SLD nie docenili gestu otwarcia na współpracę, 
szkoda że nie usłyszeliśmy tej deklaracji, że jednak można się porozumieć. W tej sytuacji uważają, 
że należy wrócić do wstępnych propozycji, a więc szanując wolę demokracji, szanując fakt, że 
koalicja powinna być rozliczna i kontrolowana przez opozycję, dobrym zwyczajem byłoby, aby to 
przewodniczący Komisji Rewizyjnej wywodził się z klubu opozycyjnego. 
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Radny Zenon Norman dodał, że chyba przez grzeczność Pan Marszałek nie powiedział tego, co 
było zrobione w jednej z kadencji, kiedy taż Lewica jedną osobę, brzydko mówiąc- przesunęła 
z naszego klubu do swojego i wzięła wszystko.  
 
Radny Krzysztof Deutsch wyraził zgodę na kandydowanie. 
 
Przewodniczący Rady Alfred Siama poinformował, że należy przystąpić teraz do powołania 
3 osobowej Komisji Skrutacyjnej. Przypomniał, że osoby kandydujące nie mogą wchodzić w skład 
Komisji Skrutacyjnej. 
 
Radny Aleksander Dolczewski zgłosił kandydaturę Grzegorza Marszałka. 
Radny Grzegorz Marszałek wyraził zgodę na kandydowanie.  
 
Radny Maciej Biskup zgłosił kandydaturę Doroty Kaźmierczak. 
Pani Dorota Kaźmierczak wyraziła zgodę na kandydowanie.  
 
Przewodniczący Rady Alfred Siama zgłosił kandydaturę Mikołaja Rogali. 
Radny Mikołaj Rogala wyraził zgodę na kandydowanie. 
 
Rada Powiatu w wyniku głosowania- 18 głosów „za” powołała Komisję Skrutacyjną do 
przeprowadzenia wyboru Przewodniczącego Rady w składzie: Dorota Kaźmierczak, 
Grzegorz Marszałek, Mikołaj Rogala. 
 

Przewodniczący Rady Alfred Siama o godz. 13:40 ogłosił przerwę na ukonstytuowanie się 
Komisji Skrutacyjnej i przygotowanie kart do głosowania - 

Obrady wznowiono o godz. 13:49 
 
Przewodniczący Rady Alfred Siama zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej 
o przedstawienie sposobu głosowania oraz przeprowadzenie głosowania. 

 
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Grzegorz Marszałek przedstawił sposób głosowania 
zgodny z § 50 i 51 Statutu Powiatu Gostyńskiego. 
 
Przewodniczący Rady zwrócił się do komisji o przeprowadzenie głosowania. 
 
Głosowanie przebiegało w ten sposób, że Pani Dorota Kaźmierczak wyczytywała z listy z imienia 
i nazwiska obecnych na sesji radnych, a wskazany radny po odebraniu karty do głosowania, 
oddaniu głosu w miejscu zapewniającym tajność głosowania wrzucał kartę do urny znajdujące się 
na sali posiedzeń.  
 

Po przeprowadzeniu głosowania Przewodniczący Rady Alfred Siama 
ogłosił o godz. 13:58 przerwę w obradach 

na ustalenie wyników głosowania przez Komisję Skrutacyjną. 
Obrady wznowiono o godz. 14:05 

 
 
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Pan Grzegorz Marszałek odczytał protokół Komisji. 
Po przeprowadzeniu głosowania tajnego Komisja Skrutacyjna stwierdziła: 

1. liczba radnych uprawnionych do głosowania- 18 osób 
2. liczba biorących w głosowaniu- 18 
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3. liczba wydanych kart do głosowania 18 
4. liczba oddanych głosów ważnych 18 

Na kandydatów oddano następującą liczbę głosów: Krzysztof Deutsch –14 głosów, Ireneusz 
Lesiński-3 głosy, Magdalena Smektała-18 głosów. W wyniku przeprowadzonego głosowania na 
Wiceprzewodniczących Rady Powiatu wybrano Deutscha Krzysztofa Smektałę Magdalenę Marię. 
Protokół Komisji Skrutacyjnej oraz karty do głosowania stanowią załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Poinformować, że w wyniku tajnego głosowania uchwałą Nr II/2/14 Rady Powiatu 
Gostyńskiego Wiceprzewodniczącymi Rady Powiatu Gostyńskiego wybrano Krzysztofa 
Deutscha oraz Magdalenę Smektałę. 
 
Przewodniczący Rady Alfred pogratulował Wiceprzewodniczącym oraz zaprosił ich do wspólnego 
prowadzenia sesji.  
 
Ad 8 b) 
Projekt uchwały w sprawie wyboru Starosty Gostyńskiego przedstawił Przewodniczący Rady Alfred 
Siama. Poinformował, że zgodnie z ustawą o samorządzie powiatowym do wyłącznej właściwości 
rady powiatu należy wybór i odwołanie zarządu. Rada powiatu wybiera starostę bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu rady w głosowaniu tajnym. Sposób przeprowadzenia 
wyboru Starosty określa Statut Powiatu Gostyńskiego.  
Przewodniczący Rady Alfred Siama zwrócił się o zgłaszanie kandydatów na Starostę. W imieniu 
radnych Samorządowej Koalicji Współpracy i Polskiego Stronnictwa Ludowego zgłosił 
kandydaturę Pana Roberta Marcinkowskiego na stanowisko Starosty Gostyńskiego. Pan Radny 
Robert Marcinkowski jest stosunkowo młodym, ale posiadającym duże doświadczenie oraz 
imponujący dorobek zawodowy pracownikiem i działaczem samorządowym. Ukończył studia 
politologiczne w zakresie administracji samorządowej i marketingu politycznego na Wydziale Nauk 
Społecznych UAM w Poznaniu. W latach 2002-2003 wzbogacił zdobytą wiedze i doskonalił 
umiejętności dzięki uzyskaniu prestiżowego stypendium Fundacji Roberta Boscha dla kadr 
kierowniczych z Europy Środkowej i Wschodniej. Przez 8 lat pełnił funkcję Sekretarza Gminy 
Gostyń, podejmując wiele cennych inicjatyw organizacyjnych, które usprawniły prace gostyńskiego 
magistratu. W latach 2006-2013 piastował funkcję Przewodniczącego Rady Powiatu Gostyńskiego. 
Prowadzone przez niego sesje były sprawne organizacyjnie, panowała na nich przyjazna dla 
wszystkich atmosfera, która tworzyła klimat konstruktywnej i owocnej dyskusji oraz służyła 
podejmowaniu dobrych decyzji. Pan Radny Robert Marcinkowski 31 stycznia 2013 r. objął, na 
mocy decyzji Rady Powiatu Gostyńskiego, funkcję starosty. Przez niemalże dwa lata sprawnie 
i odpowiedzialnie kierował samorządem powiatowym, zapewniając dobre funkcjonowanie 
wszystkich jednostek powiatowych. Podejmowane przez niego bądź zarząd, decyzje były 
rozważne, przemyślane i dobrze służyły interesowi publicznemu. Trzeba pamiętać o tym, że w tym 
czasie spadło zadłużenie powiatu, a także wynegocjowane zostały korzystne warunki wykupu 
zespołu pałacowo-parkowego w Grabonogu, niespodziewanie utraconego na rzecz spadkobierców 
byłych właścicieli. Biorąc pod uwagę powyższe argumenty zwrócił się do radnych o poparcie 
kandydatury Pana Radnego Roberta Marcinkowskiego na stanowisko Starosty Gostyńskiego. 
 
Radny Robert Marcinkowski wyraził zgodę na kandydowanie. 
 
Radny Zbigniew Kulak wyrażając swój pogląd w sprawie kandydata powiedział, że Pan 
Marcinkowski w ostatnich miesiącach spalił mnóstwo benzyny, wydał mnóstwo pieniędzy, żeby 
wszystkim nam udowodnić, że nie chce być Starostą. Zapewniał, że wręcz jego misją jest 
piastowanie innego stanowiska. Byliśmy świadkami sytuacji, w której zarówno Starosta, 
Wicestarosta, jak i Członek Zarządu uciekali ze swoich funkcji. W tej chwili po rozstrzygnięciu 
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wyborczym, po decyzji wyborców spotykamy się na tej sali i mamy udawać, że się nic nie stało, 
Zapowiedział, że nie będzie głosował za tą kandydaturą. 
Przewodniczący Rady Alfred Siama powiedział, że w demokratycznym państwie każdy człowiek 
ma prawo do planowania swojej kariery zawodowej i podejmowania takich decyzji, które z jego 
prywatnego, indywidualnego punktu widzenia są najlepsze. Nie zgodził się z radnym Kulakiem 
w tej kwestii. Nie można panu Robertowi Marcinkowskiemu czy innym członkom zarządu stawiać 
zarzutu, że chcieli zostać burmistrzami. To były ich indywidualne decyzje  wyborcze, które podjęli 
i mieli do tego pełne prawo. 
Radny Grzegorz Grzegorzewski uzupełniając wypowiedź radnego Kulaka powiedział, że również 
nie zgadza się z tą kandydaturą. Przypomniał tym radnym, którzy zasiadali w radzie w ubiegłej 
kadencji, jak dwa lata temu przyszedł na sesją i zabrał głos jako wyborca. Wskazywał wówczas 
ówczesnemu Staroście, gdzie jest źle. Nie chce dzisiaj błędów wytykać, bo nie na tym rzecz 
polega. Uważa, że nie wywiązywał się. Tu tylko same superlatywy są mówione odnośnie Starosty, 
ale trzeba też trochę negatywów. Wiadomo, że nie jest fenomenem, tak jak się uważa. Radny 
powiedział, że gdyby mógł wskazać na tej sali dobrych kandydatów, to wskazałby radnego Kulaka, 
ale wie, że odmówi z tego względu, że jest to obietnica przedwyborcza. Drugą osoba jest 
Przewodniczący Rady Alfred Siama, godny zaufania kandydat, ale wie, że też będzie odmownie. 
Powiedział, że dlatego składa propozycję radnego, byłego wójta Piasków, Pana Normana na 
kandydata na Starostę. 
Przewodniczący Rady Alfred Siama podziękował za dowartościowanie. Pełnienie funkcji starosty 
wymaga jednak profesjonalnego przygotowania w zakresie administracji. Jego zdaniem Pan 
Robert Marcinkowski w pełni sprosta tym wyzwaniom.  
Radny Zenon Norman ustosunkowując się do pierwszej wypowiedzi dotyczącej startu Pana 
Marcinkowskiego powiedział, że nie dziwi się, że próbował kandydować do Rady Miasta. Wiemy, 
co politycy myślą i co zamierzają robić.  Jest tendencja do tego, aby powiaty likwidować i młody 
człowiek zastanawia się na tym, ponieważ samorząd gminy będzie cały czas. Nie dziwi się, gdyż 
podobnie radny Kulak zmieniał pracę- pracował w szpitalu- teraz w dwóch innych miejscach. 
Mówiąc o sobie powiedział, że również zmieniał pracę. Każdy idzie w tym kierunku, z duchem 
czasu. Odnosząc się do wypowiedzi Pana Grzegorzewskiego podziękował mówiąc, że pracę 
zawodową już zakończył. Dodał, że trochę dziwi się tej wypowiedzi, bo bywając na Radzie 
Zatrudnienia pan Grzegorzewski bardzo chwalił pana Marcinkowskiego.  
Przewodniczący Rady Alfred Siama zwrócił się z pytaniem do radnego Normana, czy wyraża 
zgodą na kandydowanie. 
Radny Zenon Norman odpowiedział, że już swoja pracę zawodową zakończył, wobec czego nie 
wyraża zgody.  
Radny Grzegorz Grzegorzewski nie zgodził się z opinią przedmówcy, że chwalił Pana 
Marcinkowskiego na Radach Zatrudnienia. Pierwsza wpadka Pana Marcinkowskiego jako Starosty 
to sytuacja, gdy potrzebował opinię do zwolnienia Pani Dyrektor Urzędu Pracy. Wszyscy zgodnie 
byli przeciwni zwolnieniu Pani Dyrektor. Stracił jego zaufanie, bo cała Rada negowała i negatywnie 
zaopiniowała tą opinię. Już wówczas wróżył panu Marcinkowskiemu źle, ale pan Marcinkowski 
odpowiedział, że nie chce stracić zaufania Zarządu Powiatu.  
Przewodniczący Rady Alfred Siama spuentował wypowiedź radnego Grzegorzewskiego słowami 
„kto pracuje wśród ludzi, zawsze trochę ludziom podpadnie i tego rodzaju sytuacje są 
nieuniknione”. Powiedział, że na pewno nikt nie jest postacią kryształową, ale podtrzymuje swoje 
opinie zawarte w rekomendacji pod adresem Pana Marcinkowskiego. Jest to człowiek 
profesjonalny, który potrafi sprawnie i dobrze naszą małą ojczyzna zarządzać.  
Radny Zenon Norman powiedział, że Rada Zatrudnienia wydała opinię negatywną, ale ustawa 
mówiła o tym, że każdy dyrektor musiał takie wypowiedzenie otrzymać. Aby zatrudnić ponownie 
należało uzyskać opinię Rady Zatrudnienia. 
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Przewodniczący Rady Alfred Siama powiedział, że nieważne jest kto gdzie pracuje, na jakim 
stanowisku, najważniejsze, aby coś dobrego dla ludzi, dla społeczeństwa zrobił.  
Radny Damian Walczak powiedział, że nie będzie tu polemizował na temat, który rozpoczął radny 
Kulak, nie zgadza się z Jego stwierdzeniem, ale każdy może mieć swoje zdanie. Powiedział, że 
chciałby wskazać na kilka cech i kilka realnych działań, które pan Robert Marcinkowski jako 
Starosta w ostatnim czasie podjął i które wskazują, że jest najlepszym kandydatem nie tylko na tej 
sali, ale na terenie całego powiatu gostyńskiego na stanowisko starosty. Pan Robert Marcinkowski 
wielokrotnie swoimi działaniami pokazywał, że potrafi aktywizować mieszkańców, a w przypadku 
społeczności powiatowej to nie jest takie proste. Znaczniej łatwiej jest to robić w małych 
jednostkach samorządu terytorialnego. Jako przykłady podał inicjatywę budżetu obywatelskiego 
i jego powszechność w ostatnim roku, która wskazuje, że potrafi to robić i potrafi to robić bardzo 
dobrze. Jako samorządowiec powiedział, że bardzo dobrze układa się współpraca samorządów 
gminnych z powiatem gostyńskim jako przykład podając przede wszystkim program przebudowy 
dróg powiatowych na terenie naszego powiatu. Program, który został zapoczątkowany w 2014 
roku jest bardzo czytelny, sprawiedliwy, wzbudza szacunek i zaufanie samorządowców a przede 
wszystkim mieszkańców gmin. Jako osoba zajmująca się finansami i analizująca sytuację Powiatu 
Gostyńskiego już dużo wcześniej, niż został radnym powiedział, że to co Pan Przewodniczący 
przedstawiając kandydaturę Pana Marcinkowskiego wskazał jest faktem, prawdą. Sytuacja 
finansowa powiatu jest zdecydowanie lepsza. Kierunki i działania, które zostały ostatnio podjęte 
w zakresie optymalizacji zadłużenia, w zakresie pozyskiwania środków zewnętrznych wskazują na 
to, że ta sytuacja zdecydowanie się poprawiła. Radny zachęcał również do lektury Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu. Na zakończenie radny podzielił się osobistą refleksją. Powiedział 
że wie, bo zna pana Robert Marcinkowskiego od dłuższego czasu, że swoją filozofię życia 
i filozofię pracy opiera na tradycjach chrześcijańskich, ale jest to osoba, która potrafi rozmawiać 
z każdym, bo szanuje każdego człowieka, również tego, który ma inne zdanie. Uważa, że ta 
kandydatura jest kandydaturą optymalną, najlepszą.  
Pan Robert Marcinkowski podziękował Przewodniczącemu Rady za zgłoszenie jego kandydatury 
oraz wszystkim osobom, które go poparły. Podziękował też wszystkim osobom, które wyraziły 
negatywne zdanie. Powiedział, że ceni poglądy innych i uważa, że demokracja polega na tym, aby 
potrafić się różnić, ale różnić pięknie. Odnosząc się do wypowiedzi radnego Grzegorzewskiego 
powiedział, że nie podał innego przykładu, kiedy to nie zgodził się z opinią Powiatowej Rady 
Zatrudnienia, bo nie było takiego przykładu. W jego przekonaniu współpraca układała się bardzo 
dobrze, doskonale radny Grzegorzewski jak i obecny na sali Przewodniczący Powiatowej Rady 
Zatrudnienia pamiętają, że pierwsze wspólne spotkanie było związane z podjętą już uchwałą 
Zarządu. Musiał zapytać Radę o  opinię, ponieważ uchwała wprowadziła kadencyjność na 
stanowiskach kierowniczych. Mimo tego, iż opinia Rady w tym zakresie była odmienna Pani 
Dyrektor Justyna Krzyżostaniak doskonale sprawdziła się w postępowaniu konkursowym, nadal 
pełni swoją funkcję. To było najcenniejszym elementem naszej współpracy i w tym kontekście 
merytorycznej wartości to jest najważniejsze.  
 
Wobec braku innych zgłoszeń Przewodniczący Rady zamknął listę kandydatów i przeszedł do 
wyboru Komisji Skrutacyjnej.  Zaproponował, aby Komisja Skrutacyjna składała się z tych samych 
osób, co przy wyborze Wiceprzewodniczących Rady.  
 
Radny Mikołaj Rogala nie wyraził zgody na kandydowanie 
Radna Dorota Kaźmierczak wyraziła zgodę na kandydowanie. 
Radny Grzegorz Marszałek wyraził zgodę na kandydowania. 
Przewodniczący Rady Alfred Siama zgłosił kandydaturę Tomasza Skibickiego. 
Radny Tomasz Skibicki wyraził zgodę na kandydowanie. 
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Rada Powiatu w wyniku głosowania- 18 głosów „za” powołała Komisję Skrutacyjną do 
przeprowadzenia wyboru Przewodniczącego Rady w składzie: Dorota Kaźmierczak, 
Grzegorz Marszałek, Tomasz Skibicki. 
 

Przewodniczący Rady Alfred Siama o godz. 14:25 ogłosił przerwę na ukonstytuowanie się 
Komisji Skrutacyjnej i przygotowanie kart do głosowania - 

Obrady wznowiono o godz. 14:33 
 
 
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Grzegorz Marszałek przedstawił zasady głosowania 
zgodne ze Statutem Powiatu Gostyńskiego.  
 
Przewodniczący Rady Alfred Siama zwrócił się do komisji o przeprowadzenie głosowania. 
 
Głosowanie przebiegało w ten sposób, że Pani Dorota Kaźmierczak wyczytywała z listy z imienia 
i nazwiska obecnych na sesji radnych, a wskazany radny po odebraniu karty do głosowania, 
oddaniu głosu w miejscu zapewniającym tajność głosowania wrzucał kartę do urny znajdujące się 
na sali posiedzeń.  

 
Po przeprowadzeniu głosowania Przewodniczący Rady Alfred Siama 

ogłosił o godz. 14:40 przerwę w obradach 
na ustalenie wyników głosowania przez Komisję Skrutacyjną. 

Obrady wznowiono o godz. 14:46 
 
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Pan Grzegorz Marszałek odczytał protokół Komisji. Po 
przeprowadzeniu głosowania tajnego Komisja Skrutacyjna stwierdziła: 

1. liczba radnych uprawnionych do głosowania- 18 osób 
2. liczba biorących w głosowaniu- 18 
3. liczba wydanych kart do głosowania 18 
4. liczba oddanych głosów ważnych 14 
5. liczna oddanych głosów nieważnych 4 

Na kandydatów oddano następującą liczbę głosów: Robert Marcinkowski- 14 głosów. W wyniku 
przeprowadzonego głosowania na Starostę Gostyńskiego wybrano Pana Roberta 
Marcinkowskiego 
Protokół Komisji Skrutacyjnej oraz karty do głosowania stanowią załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Poinformować, że w wyniku tajnego głosowania uchwałą Nr II/3/14 Rady Powiatu 
Gostyńskiego na Starostę Gostyńskiego wybrany został Robert Marcinkowski. 
 
Przewodniczący Rady Alfred Siama pogratulował Staroście oraz życzył wszystkiego najlepszego 
w tej nowej kadencji, która się już rozpoczęła.  
 
Starosta Robert Marcinkowski podziękował radnym za zaufanie, jakim został obdarzony. 
Powiedział, że od teraz nie jest kandydatem koalicji SKW- PSL, jest Starostą wszystkich 
mieszkańców powiatu, także tych wyborców, którzy na niego nie głosowali, jak i radnych, którzy 
dzisiaj nie oddali na niego swego głosu. Chciałby, aby radni pracowali razem ponad podziałami 
politycznymi dla dobra powiatu i jego mieszkańców, i do tej współpracy serdecznie zaprosił. 
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Ad 8 c) 
Projekt uchwały w sprawie wyboru Wicestarosty i trzech członków Zarządu Powiatu Gostyńskiego 
przedstawił Przewodniczący Rady Powiatu Alfred Siama. 
Poinformował, że rada powiatu wybiera wicestarostę oraz pozostałych członków zarządu na 
wniosek starosty zwykłą większością głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego składu 
rady, w głosowaniu tajnym. Sposób przeprowadzenia wyboru Starosty określa Statut Powiatu 
Gostyńskiego. Zgodnie ze Statutem Powiatu Gostyńskiego w skład zarządu wchodzą: starosta, 
który jest jednocześnie przewodniczącym zarządu, wicestarosta, który jest wiceprzewodniczącym 
oraz 3 członków zarządu. Członkiem zarządu może zostać osoba wybrana spoza składu rady. Na 
wniosek starosty rada określa liczbę etatowych członków zarządu, poza starostą i wicestarostą, 
z którymi zawiązuje się stosunek pracy na podstawie wyboru. 
 
Przewodniczący Rady Alfred Siama zwrócił się do Starosty o wskazanie kandydatów na 
Wicestarostę, Etatowego Członka Zarządu oraz Członków Zarządu. 
Radny Ireneusz Lesiński powiedział, że w jego ocenie sytuacji powiatu, którą dzisiaj mamy 
wnioskuje o to, aby zarząd powiatu składał się z 3 osób. Byłoby to dobre dla powiatu, bo można by 
z tego tytułu mieć jakieś oszczędności, które można wykorzystać w innym celu. Jego zdaniem 3-
osobowy skład zarządu byłby wystarczający. 
Sekretarz Leszek Maliński powiedział, że jest to niemożliwe, gdyż Statut naszego powiatu 
przewiduje skład zarządu 5-osobowy. Aby przychylić się do wnioski radnego, należałoby zmienić 
Statut Powiatu.  
Radny Ireneusz Lesiński powiedział, że Statut można zmienić, Rada może to głosować i to 
przegłosować. Skład 3-osobowy zarządu wynika z ustawy, która mówi, że zarząd składa się z 3 do 
5 osób. Ustawa ma wyższą rangę niż Statut Powiatu.  
Starosta Robert Marcinkowski powiedział, że chciałby zaproponować skład zarządu powiatu 
zgodny z aktualnym brzmieniem naszego Statutu, a więc skład 5- osobowy. Szanuje tę 
propozycję, ale dla ścisłości historycznej przypomniał, że to na początku kadencji 2002-2006 
lewica dokonała właśnie takiego ukształtowania Statutu, który do dzisiaj obowiązuje i został 
zaakceptowany przez wszystkie ugrupowania do tej pory sprawujące funkcje w Radzie Powiatu 
Gostyńskiego.  
 
Starosta Robert Marcinkowski przedstawił kandydatów do Zarządu Powiatu Gostyńskiego. 
Kandydatem na Wicestarostę jest Pan Czesław Kołak. Urodzony w Sułkowicach, posiada 
wykształcenie rolnicze zawodowe. Mieszka w Janiszewie, gdzie prowadzi gospodarstwo rolne. 
Przez 4 lata pełnił funkcję sołtysa, był radnym II kadencji Rady Miejskiej w Poniecu i jednocześnie 
był członkiem Zarządu. W mijającej kadencji pełnił funkcję radnego Powiatu Gostyńskiego. Pan 
Czesław Kołak to wieloletni działacz Polskiego Stronnictwa Ludowego, w tym prezes Miejsko-
Gminnego Zarządu w Poniecu i wiceprezes Zarządu Powiatowego w Gostyniu oraz członek 
Zarządu Województwa w Poznaniu. Jest też osobą rekomendowaną na to stanowisko przez 
Polskie Stronnictwo Ludowe. Prywatnie jest pasjonatem sportu żużlowego a także byłym 
zawodnikiem Unii Leszno.  
Na stanowisko Etatowego Członka Zarządu Powiatu Starosta zgłosił Pana Janusza Sikorę. 
W latach 1984-2006 nauczyciel, od 1997 roku dyrektor Szkoły Podstawowej im. Edmunda 
Bojanowskiego w Wycisłowie. W latach 2002-2006 radny Powiatu Gostyńskiego, zastępca 
przewodniczącego Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego oraz członek Komisji 
Spraw Społecznych. W kolejnej kadencji Wicestarosta Gostyński. Ekspert z ramienia Ministra 
Edukacji Narodowej ds. awansu zawodowego nauczycieli, przewodniczący Rady Społecznej przy 
SPZOZ w Gostyniu. W mijającej kadencji również osoba doświadczona, pełniąca tę funkcję. Był 
przedstawicielem Powiatu Gostyńskiego w Spółdzielni Socjalnej, którą Powiat założył wspólnie 
z Gminą Borek Wlkp. Pan Janusz Sikora jest także aktywnym członkiem organizacji społecznych, 
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Wielkopolskiego Stowarzyszenia Przyrodniczego Borek Wlkp., Towarzystwa Krzewienia Kultury 
Fizycznej w Borku, UKS-u w Borku, Stowarzyszenia Rekreacyjno-Sportowego Zalew Jeżewo czy 
innych organizacji społecznych. Za jego kandydaturą przemawia duże doświadczenie zdobyte w 
pracy samorządowej na stanowisku Wicestarosty.  
Dwóch kandydatów do objęcia funkcji nieetatowych członków zarządu: 
Pan Zenon Norman przez sześć kadencji, od 1990 roku pełnił funkcję Wójta Gminy Piaski. Był 
także delegatem do Sejmiku Województwa Leszczyńskiego w latach 1994-98. Pierwsze 
doświadczenia zawodowe zdobywał jako technik budowlany we Wrocławiu i Gostyniu. Został 
odznaczony przez władze państwowe Srebrnym Krzyżem Zasługi, Medalem za Zasługi dla 
Pożarnictwa, odznaką Zasłużony dla Województwa Leszczyńskiego. Otrzymał także Złotą 
Odznakę Polskiego Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów. Oprócz sprawowania funkcji 
kierowniczych w samorządzie pełnił także wiele funkcji społecznie. Był założycielem 
Stowarzyszenia Miłośników Świętogórskich Zabytków, Prezesem Stowarzyszenia Wspierania 
Przedsiębiorczości Powiatu Gostyńskiego i członkiem Powiatowej Rady Zatrudnienia oraz 
Stowarzyszenia Bł. Edmunda Bojanowskiego. Będąc wójtem dał się poznać jako dobry gospodarz 
gminy. Przeprowadził liczne prace inwestycyjne, począwszy od dokończenia wodociągowania 
gminy poprzez telefonizację, kanalizację czy gazyfikację gminy. Warto także wymienić działania 
w zakresie oświaty- budowa nowoczesnej szkoły w Piaskach i hal sportowych w Piaskach 
i Bodzewie, rozbudowa przedszkola i budowa kompleksu sportowo-rekreacyjnego i boiska Orlik 
w Piaskach to tylko część spośród wielu inicjatyw podejmowanych na tym polu. Kolejne ważne 
działanie, które jeszcze przez wiele lat będą oddziaływały na społeczność lokalną to utworzenie 
osiedla Drzęczewo, strefa aktywizacji gospodarczej, gdzie powstał już pierwszy zakład pracy.  
Ostatnim kandydatem do Zarządu jest Pan Damian Walczak- wykształcenie ekonomiczne, 
absolwent Akademii Ekonomicznej w Poznaniu oraz Akademii Liderów Samorządowych Wyższej 
Szkoły Bankowej w Poznaniu. Od piętnastu lat jest związany z pracą w samorządzie. Od 2007 
roku pełni funkcję Skarbnika Gminy Krobia. Jest jednym z głównych inicjatorów złożonego wniosku 
do Budżetu Obywatelskiego Powiatu Gostyńskiego na rok 2015 na budowę ścieżki rowerowej 
z Pudliszek do Krobi, która uzyskała zdecydowanie największą liczbę głosów. Pan Damian 
Walczak jest członkiem lokalnych stowarzyszeń, od prawie 4 lat współprowadzi internetowe kroniki 
wsi Pudliszki. Zwolennik wspierania inicjatyw społecznych i sportowych. 
 
Radny Czesław Kołak wyraził zgodę na kandydowanie. 
Pan Janusz Sikora wyraził zgodę na kandydowanie. 
Radny Zenon Norman wyraził zgodę na kandydowanie. 
Radny Damian Walczak wyraził zgodę na kandydowanie. 
 
Radny Zbigniew Kulak zwrócił uwagę na pkt 7 paragrafu 97 Statutu Powiatu. Pan Starosta po 
utworzeniu takiego Zarządu jak nam tutaj próbuje zaproponować, musi nawiązać stosunek pracy 
z pozostałymi członkami zarządu, a także określić ich warunki zatrudnienia, ustalenia 
wynagrodzeń itd. Radny zwrócił się do Starosty o przedstawienie, na jakich warunkach chce 
zatrudnić nieetatowych członków Zarządu, tym bardziej, że ma przed sobą dokumenty 
wykazujące, że Powiat Gostyński jest jednym z najbardziej zadłużonych powiatów w województwie 
wielkopolskim i to z zupełnie nie koreluje, aby tak wielki zarząd powoływać.  
Starosta Robert Marcinkowski odpowiadając powiedział, iż odniósł wrażenie, że nie zrozumiał 
pytania. Poinformował, że nieetatowych członków zarządu się nie zatrudnia. Zgodnie z uchwałą 
Rady Powiatu nieetatowi członkowie zarządu otrzymują stosowną dietę.  
Radny Zbigniew Kulak zapytał, czy otrzymują stosowną dietę radnego, czy extra. 
Starosta Robert Marcinkowski odpowiedział, że dietę radnego, nie ma żadnego stosunku pracy 
z nieetatowymi członkami zarządu.  
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Przewodniczący Rady Alfred Siama przystąpił do wyboru Komisji Skrutacyjnej. Zaproponował, 
aby Komisja Skrutacyjna składała się z tych samych osób, co przy wyborze Starosty 
Gostyńskiego. 
 
Radna Dorota Kaźmierczak wyraziła zgodę na kandydowanie. 
Radny Tomasz Skibicki wyraził zgodę na kandydowanie. 
Radny Grzegorz Marszałek wyraził zgodę na kandydowania. 
 
 

Przewodniczący Rady Alfred Siama o godz. 14:59 ogłosił przerwę na ukonstytuowanie się 
komisji skrutacyjnej i przygotowanie kart do głosowania. 

Obrady wznowiono o godz. 15:15 
 
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Grzegorz Marszałek przed przystąpieniem do wyborów 
Wicestarosty i członków Zarządu powrócił do protokołu Komisji Skrutacyjnej dotyczącej wyboru 
Starosty. W protokole odnotowano, że oddano 4 głosy nieważne. Tak było w starym Statucie, 
tymczasem § 51 Statutu mówi, że niepostawienie znaku „X” oznacza, że głosujący „wstrzymał się 
od głosu” lub głosował „przeciw”. W związku z powyższym Komisja Skrutacyjne w protokole 
dopisała pkt 6 o treści „liczba głosów wstrzymujących się lub przeciw- 4”. Przewodniczący 
podziękował radnemu Mikołajowi Rogali za zwrócenie uwagi. Wynik wyborów nie uległ zmianie, 
oddano 14 głosów ważnych bezwzględną większością uprawnionych do głosowania radnych.  
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Grzegorz Marszałek przedstawił sposób głosowania 
zgodny ze Statutem Powiatu.  
 
Przewodniczący Rady zwrócił się do komisji o przeprowadzenie głosowania. 
 
Głosowanie przebiegało w ten sposób, że Pani Dorota Kaźmierczak wyczytywała z listy z imienia 
i nazwiska obecnych na sesji radnych, a wskazany radny po odebraniu karty do głosowania, 
oddaniu głosu w miejscu zapewniającym tajność głosowania wrzucał kartę do urny znajdujące się 
na sali posiedzeń.  

 
Po przeprowadzeniu głosowania Przewodniczący Rady Alfred Siama 

ogłosił o godz. 15:27 przerwę w obradach 
na ustalenie wyników głosowania przez Komisję Skrutacyjną. 

Obrady wznowiono o godz. 15:38 
 
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Pan Grzegorz Marszałek odczytał protokół Komisji. 
Po przeprowadzeniu głosowania tajnego Komisja Skrutacyjna stwierdziła: 

1. liczba radnych uprawnionych do głosowania- 18 osób 
2. liczba biorących w głosowaniu- 18 
3. liczba wydanych kart do głosowania 18 
4. liczba oddanych głosów ważnych 18 
5. liczna oddanych głosów nieważnych 0 

Na kandydatów oddano następującą liczbę głosów:  
Na Wicestarostę Pana Czesława Kołaka- 14 głosów „za”, 4 głosy „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”; 
Na Etatowego Członka Zarządu Pana Janusza Wojciecha Sikorę- 14 głosów „za”, 4 głosy 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”; 
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Na członków Zarządu Powiatu: Pana Zenona Normana -14 głosów „za”, 3 głosy „przeciw”, 1 głos 
„wstrzymujący się” oraz Pana Damiana Konrada Walczaka -14 głosów „za”, 4 głosy „przeciw”, 
0 głosów „wstrzymujących się”; 
W wyniku przeprowadzonego głosowania na Wicestarostę Gostyńskiego wybrano Czesława 
Kołaka, na Etatowego Członka Zarządu Powiatu wybrano Janusza Wojciecha Sikorę, na Członków 
Zarządu Powiatu wybrano Zenona Normana i Damiana Konrada Walczaka. 
Protokół Komisji Skrutacyjnej oraz karty do głosowania stanowią załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Alfred Siama poinformował, że w wyniku tajnego głosowania uchwałą 
Nr II/4/14 Rady Powiatu Gostyńskiego powołano Czesława Kołaka na Wicestarostę 
Gostyńskiego, Janusza Sikorę na Etatowego Członka Zarządu oraz Zenona Normana 
i Damiana Walczaka na Członków Zarządu Powiatu. 
 
Wicestarosta Czesław Kołak podziękował za zaufanie. Powiedział, że będzie się starał, aby tego 
zaufania nie zawieść i zrobi wszystko, aby łączyć a nie dzielić. 
Etatowy Członek Zarządu Janusz Sikora podziękował za zaufanie. Powiedział, że jest 
przekonany, że Wysoka Rada, pracownicy Starostwa  oraz jednostek Powiatu Gostyńskiego 
a także wszyscy, którym leży dobro Powiatu Gostyńskiego stworzą wspólną płaszczyznę do 
rozwiązywania problemów mieszkańców powiatu a także rozwoju Powiatu Gostyńskiego. 
Radny Zenon Norma w imieniu swoim jak i radnego Pana Walczak podziękował za zaufanie. 
Powiedział, że na pewno pensji brać nie będą, będą pracować społecznie, czyli tak jak inni radni 
za dietę. Myśli też, że ich doświadczenia spowodują wypełnienie ich powinności, a szczególnie to, 
co planowali w kampanii wyborczej, szczególnie chcieliby zająć się zadłużeniem szpitala 
i Starostwa.  
Przewodniczący Rady Alfred Siama podziękował za złożone deklaracja oraz życzył wszystkiego 
najlepszego.  
 
Ad 8 d) 
Projekt uchwały w sprawie nawiązania stosunku pracy ze Starostą Gostyńskim Przewodniczący 
Rady Alfred Siama. Poinformował, że zgodnie z art. 12 pkt 2 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku 
o samorządzie powiatowym do wyłącznej właściwości rady powiatu należy wybór i odwołanie 
zarządu oraz ustalenie wynagrodzenia jego przewodniczącego. Wynagrodzenie starosty ustala 
rada powiatu w drodze uchwały, zgodnie z obowiązującym w tym zakresie rozporządzeniem Rady 
Ministrów z dnia 18 marca 2009 r. w sprawie wynagradzania pracowników samorządowych. 
Stosunek pracy nawiązuje się z dniem wyboru. Art. 9 ust. 2 ustawy z dnia 21 listopada 2008 r. 
o pracownikach samorządowych stanowi, że czynności z zakresu prawa pracy wobec starosty, 
związane z nawiązaniem i rozwiązaniem stosunku pracy, wykonuje Przewodniczący Rady Powiatu 
Gostyńskiego.  
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały z aktualnymi stawkami wynagrodzenia 
obowiązującymi w roku 2014: wynagrodzenie zasadnicze w kwocie 6000,00 zł brutto; dodatek 
funkcyjny w kwocie 2100,00 zł brutto; dodatek za wieloletnią pracę w kwocie 780,00 zł brutto 
tj. 13% wynagrodzenia zasadniczego; dodatek specjalny w kwocie 2500,00 zł brutto. 
 
Sekretarz Leszek Maliński zgłosił poprawki do projektu uchwały polegające na zmianie daty 
podjęcia uchwały z dnia 1 grudnia na dzień 9 grudnia. Wyjaśnił, że projekt uchwały został 
sporządzony przy przygotowywaniu porządku obrad I sesji Rady Powiatu. Ponadto zaproponował, 
aby w związku z tym, że Pan Marcinkowski ma mniej niż 20 % dodatku za wieloletnia pracę, 
dotychczasowy § 2 należałoby oznaczyć jako ust. 1 oraz dodać ust. 2 w brzmieniu „dodatek za 
wieloletnią pracę wzrasta o 1 % za każdy dalszy rok pracy aż do osiągnięcia 20% miesięcznego 
wynagrodzenia zasadniczego”.  
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Wniosek zgłoszony przez Sekretarza Powiatu został przyjęty w wyniku głosowania- 
13 głosów „za” przy 5 głosach „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący Rady Alfred Siama powiedział, że wie, iż pracownicy Starostwa mieli podwyżki 
w roku 2014. Nie zna szczegółów, więc zaproponował, że poprosi Pana Starostę lub Sekretarza 
o przybliżenie kwestii, ile ta podwyżka wynosiła.  
Sekretarz Leszek Maliński poinformował, że średnio pracownicy otrzymali podwyżkę o 3,17 %. 
Przewodniczący Rady Alfred Siama powiedział, że pytał o to, bo być może warto byłoby 
rozważyć podniesienie wynagrodzenia Staroście, który przez dwa lata pracował, spełnił się w tej 
funkcji. Być może nadszedł czas na taki awans finansowy. Gdyby podnieść wynagrodzenie o 3% 
nie byłaby to duża kwota, a zawsze w jakimś stopniu zmotywuje Pana Starostę.  
Starosta Robert Marcinkowski podziękował za propozycję. Uzupełniając wypowiedź Sekretarza 
Powiatu dodał, że te procentowe podwyżki miały miejsce w roku 2014, nie było ich w 2013 roku. 
Na przestrzeni dwóch lat pracownicy jednak wiele na swoich wynagrodzeniach nie zyskali. 
Podwyżki miały charakter indywidualny w stosunku do poszczególnych pracowników. Podjął 
decyzję, aby największe podwyżki otrzymali najmłodsi pracownicy, którzy legitymują się 
stosownym wykształceniem, którzy są pozytywnie oceniani przez swoich bezpośrednich 
przełożonych. W związku z tym ten procent wynagrodzenia nie został podniesiony tak samo 
w stosunku do wszystkich pracowników. Mniejsze podwyżki procentowo mieli pracownicy 
najwięcej zarabiający, większe podwyżki procentowo mieli pracownicy najmniej zarabiający. 
Starosta zwrócił się do radnych, aby nie zmieniać jego wynagrodzenia i zostawić je na 
dotychczasowym poziomie. Zapewnił, że dla niego bardzo ważne jest wsparcie ze strony Rady 
i radnych. Ma nadzieję, że będzie mógł na nie liczyć także w przyszłości.  
 
Przewodniczący Rady Alfred Siama poinformował, że wniosek o którym mówił Pan Sekretarz 
musiałby być złożony przez radnego. W związku z powyższym Przewodniczący złożył wniosek 
o którym wcześniej mówił Sekretarz i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek zgłoszony przez Przewodniczącego Rady został przyjęty w wyniku głosowania- 
13 głosów „za” przy 5 głosach „wstrzymujących się”. 
 
Uchwała Nr II/5/14 w sprawie nawiązania stosunku pracy ze Starostą Gostyńskim została 
podjęta w wyniku głosowania 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 5 głosach 
„wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 

 
Ad 8 e) 
Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej przedstawił Przewodniczący Rady Alfred 
Siama.  
Poinformował, że zgodnie z art. 16 ust. 1 ustawy o samorządzie powiatowym rada powiatu 
kontroluje działalność zarządu oraz powiatowych jednostek organizacyjnych. W tym celu powołuje 
komisję rewizyjną. Zgodnie z § 76 ust. 1 Statutu Powiatu Rada Powiatu wybiera spośród radnych 
przewodniczącego, zastępcę przewodniczącego, sekretarza oraz pozostałych członków komisji 
w liczbie nie mniejszej niż 2, w głosowaniu jawnym. W skład komisji wchodzą radni, w tym 
przedstawiciele wszystkich klubów, z wyjątkiem radnych pełniących funkcje przewodniczącego 
i wiceprzewodniczących rady oraz będących członkami zarządu. 
Przewodniczący przedstawił listę kandydatów na członków komisji: Krzysztof Deutsch, Dorota 
Kaźmierczak, Zbigniew Kulak, Grzegorz Marszałek i Tomasz Skibicki. Przewodniczący Rady 
zwrócił uwagę, że w Komisji Rewizyjnej nie może zasiadać radny Krzysztof Deutsch, który jest 

 



16 
 

Wiceprzewodniczącym Rady. Ponieważ zgodnie ze Statutem Komisja każda Komisja musi liczyć 
co najmniej 5 członków, zwrócił się o zgłaszanie kandydatów na członków Komisji.  
 
Starosta Robert Marcinkowski zgłosił kandydaturę radnego Aleksandra Dolczewskiego.  
Radny Aleksander Dolczewski wyraził zgodę na kandydowanie.  
 
Wobec barku innych zgłoszeń przystąpiono do wyboru osób funkcyjnych. Przewodniczący 
powiedział, że Komisja Rewizyjna jest specyficzna pod tym względem, że Rada wybiera 
Przewodniczącego Komisji, Zastępcę Przewodniczącego Komisji oraz Sekretarza. 
Przewodniczący przedstawił sposób przeprowadzenia wyboru osób na stanowiska obsadzane 
przez radę zgodny ze Statutem Powiatu Gostyńskiego. 

 
Radny Mikołaj Rogala zgłosił kandydaturę Zbigniewa Kulaka na Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej. Poinformował, że radny w ostatnich wyborach samorządowych uzyskał rekordowy 
wynik ponad 2.200 głosów wyborców. Z wykształcenia lekarz- specjalista chirurg, doktor nauk 
medycznych z 36-letnim doświadczeniem zawodowym. Posiada wieloletnie doświadczenie 
parlamentarne i krótsze samorządowe. Był radnym I kadencji Rady Powiatu Gostyńskiego, 
pracował także w Komisji Rewizyjnej. Obecnie przewodniczący Klubu Radnych SLD- Lewica 
Razem.  
Radny Zbigniew Kulak wyraził zgodę na kandydowanie.  

 
Radny Krzysztof Deutsch zgłosił kandydaturę Aleksandra Dolczewskiego na zastępcę 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej.  
Radny Aleksander Dolczewski wyraził zgodę na kandydowanie. 

 
Przewodniczący Rady Alfred Siama zgłosił kandydaturę Doroty Kaźmierczak na Sekretarza 
Komisji Rewizyjnej. 
Radna Dorota Kaźmierczak wyraziła zgodę na kandydowanie.  
 
Przewodniczący poinformował, że głosowanie będzie przebiegało w ten sposób, że będzie 
odczytywał nazwiska radnych w kolejności alfabetycznej, a wskazany radny będzie podawał 
imiona i nazwiska oraz funkcje osób, na które oddaje głos.  
 
Sekretarz Leszek Maliński powiedział, że w Statucie jest zapis, zgodnie z którym, gdy do 
obsadzenia danych stanowisk zgłoszono tyle kandydatur, ile jest stanowisk, przewodniczący 
proponuje radnym głosowanie nad wszystkimi kandydaturami łącznie, o ile rada nie zgłosi 
sprzeciwu.  
 
Przewodniczący Rady Alfred Siama zwrócił się do radnych o głosowanie  nad wyborem Pana 
Zbigniewa Kulaka na Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, Pana Aleksandra Dolczewskiego na 
Zastępcę Przewodniczącego Komisji oraz Pani Doroty Kaźmierczak na Sekretarza Komisji. Dodał, 
że nad powołaniem całego składu Komisji Rada będzie głosować odrębnie.  
Sekretarz Leszek Maliński zwrócił uwagę, że należy zapytać radę, czy nie wyraża sprzeciwu na 
taki tryb głosowania.   
Przewodniczący Rady Alfred Siama zwrócił się do radnych Rady Powiatu z pytaniem, czy ktoś 
zgłasza sprzeciw do takiego trybu głosowania.  
Wobec braku sprzeciwu Przewodniczący zwrócił się o wyjaśnienie wątpliwości, czy należy teraz 
przeprowadzić głosowanie tylko nad składem Prezydium Komisji, czy też nad całym składem 
Komisji.  
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Sekretarz Leszek Maliński wyjaśnił, że można głosować nad całym składem Komisji, chyba, że 
będzie wyraźny sprzeciw radnych. 
Przewodniczący Rady Alfred Siama zaproponował przegłosowanie powołania Komisji 
Rewizyjnej w składzie Dorota Kaźmierczak, Zbigniew Kulak, Grzegorz Marszałek, Tomasz Skibicki 
i Aleksander Dolczewski.  
Sekretarz Leszek Maliński zwrócił uwagę, że były propozycje obsadzenia konkretnych stanowisk, 
zatem należy poddać pod głosowanie projekt uchwały uwzględniający te propozycje albo głosować 
propozycje pojedynczo. 
 
Uchwałę Nr II/6/14 w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej w składzie Zbigniew Kulak- 
Przewodniczący, Aleksander Dolczewski- Zastępca Przewodniczącego, Dorota Kaźmierczak 
Sekretarz oraz członkowie Grzegorz Marszałek i Tomasz Skibicki podjęto w wyniku 
głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
 
Ad 8 f) 

Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego 
przedstawił  Przewodniczący Rady Alfred Siama.  
Zgodnie z art. 17 ust. 1 ustawy o samorządzie powiatowym rada powiatu może powoływać 
ze swojego grona stałe i doraźne komisje do określonych zadań, ustalając przedmiot ich działania 
oraz skład osobowy. Statut Powiatu Gostyńskiego stanowi, że Rada Powiatu powołuje m.in. 
Komisję Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego. Komisja liczy co najmniej 5 członków. 
Pracami komisji kieruje przewodniczący wybierany i odwoływany przez radę, a w przypadku jego 
nieobecności wiceprzewodniczący wybierany i odwoływany przez komisję chyba, że 
postanowienia statutu stanowią inaczej. Radny może być przewodniczącym tylko jednej komisji. 
Kandydatury na przewodniczącego komisji, propozycje składu osobowego komisji oraz zmiany 
w tym składzie przedstawia przewodniczący rady na wniosek zainteresowanych radnych, klubów 
radnych lub komisji. Przewodniczący przedstawił listę kandydatów na członków komisji: Krzysztof 
Deutsch, Aleksander  Dolczewski, Zdzisław Kowalczyk, Ireneusz Lesiński, Zenon Norman, Damian 
Walczak. Przewodniczący zwrócił się o zgłaszanie kandydatów na Przewodniczącego Komisji.  
 
Radny Maciej Biskup zgłosił kandydaturę Zdzisława Kowalczyka na Przewodniczącego Komisji. 
Poinformował, że pan Kowalczyk I i II kadencję przewodniczył Radzie Miejskiej w Pogorzeli, III i IV 
kadencję był Burmistrzem Pogorzeli, w V i VI kadencji był Zastępcą Przewodniczącego Rady 
Powiatu Gostyńskiego. Za działalność samorządową został uhonorowany Brązowym i Złotym 
Krzyżem Zasługi. Wieloletni pracownik weterynarii i bardzo doświadczony samorządowiec. 
 
Wobec braku innych zgłoszeń przystąpiono do głosowania.  
 
Uchwała Nr II/7/14 w sprawie powołania Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju 
Gospodarczego w składzie Zdzisław Kowalczyk- Przewodniczący, członkowie Krzysztof 
Deutsch, Aleksander  Dolczewski, Ireneusz Lesiński, Zenon Norman i Damian Walczak 
została podjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
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Ad g) 
Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska 
przedstawił Przewodniczący Rady Alfred Siama.  
Poinformował, że zgodnie z art. 17 ust. 1 ustawy o samorządzie powiatowym rada powiatu może 
powoływać ze swojego grona stałe i doraźne komisje do określonych zadań, ustalając przedmiot 
ich działania oraz skład osobowy. Statut Powiatu Gostyńskiego stanowi, że Rada Powiatu 
powołuje m.in. Komisję Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska. Komisja liczy co najmniej 5 
członków. Pracami komisji kieruje przewodniczący wybierany i odwoływany przez radę, 
a w przypadku jego nieobecności wiceprzewodniczący wybierany i odwoływany przez komisję 
chyba, że postanowienia statutu stanowią inaczej. Radny może być przewodniczącym tylko jednej 
komisji. Kandydatury na przewodniczącego komisji, propozycje składu osobowego komisji oraz 
zmian w tym składzie przedstawia przewodniczący rady na wniosek zainteresowanych radnych, 
klubów radnych lub komisji. Przewodniczący przedstawił listę kandydatów na członków komisji: 
Maciej Biskup, Aleksander Dolczewski, Stanisław Dudka, Grzegorz Grzegorzewski oraz Tomasz 
Skibicki.  
 
Radny Aleksander Dolczewski zwrócił się o wykreślenie swego nazwiska z listy kandydatów.  
Przewodniczący Rady Alfred Siama powiedział, że jeżeli radny zrezygnuje, pojawi się problem, 
gdyż zgodnie ze Statutem komisja musi liczyć co najmniej 5 osób. 
Radny Aleksander Dolczewski wycofał swój wniosek.  
Przewodniczący zwrócił się o zgłaszanie kandydatów na Przewodniczącego Komisji.  
Radny Maciej Biskup zgłosił kandydaturę Pan Stanisława Dudki, który urodził się  w 1952 roku 
w Krakowie. Posiada wykształcenie zawodowe rolnicze. Od 1987 roku prowadzi 17-hektarowe 
gospodarstwo rolne w Ludwinowie. W latach 80-tych przez trzy kadencje pełnił funkcję 
Przewodniczącego Rady Sołeckiej w Ludwinowie. Od połowy lat 90-tych jest członkiem Rady 
Nadzorczej Spółdzielni Mleczarskiej w Gostyniu. Od 2004 roku jest prezesem Gminnego Koła 
Hodowców i Producentów Bydła w Pępowie oraz członkiem Zarządu Wielkopolskiego Związku 
Hodowców i Producentów Bydła w Poznaniu. Obecnie piastuje także funkcję Prezesa Polskiego 
Stronnictwa Ludowego w Gminie Pępowo.  
 
Radny Stanisław Dudka wyraził zgodę na kandydowanie.  
 
Wobec braku innych zgłoszeń przystąpiono do głosowania.  
 
Uchwałę Nr II/8/14 w sprawie powołania Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 
Środowiska w składzie: Stanisław Dudka- Przewodniczący oraz członkowie Maciej Biskup, 
Aleksander Dolczewski, Grzegorz Grzegorzewski oraz Tomasz Skibicki została podjęta 
w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Ad 8 h) 
Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Samorządowo – Organizacyjnej i Porządku 
Publicznego przedstawił Przewodniczący Rady Alfred Siama.  
Zgodnie z art. 17 ust. 1 ustawy o samorządzie powiatowym rada powiatu może powoływać ze 
swojego grona stałe i doraźne komisje do określonych zadań, ustalając przedmiot ich działania 
oraz skład osobowy. Statut Powiatu Gostyńskiego stanowi, że Rada Powiatu powołuje m.in. 
Komisję Samorządowo- Organizacyjną i Porządku Publicznego. Komisja liczy co najmniej 5 
członków. Pracami komisji kieruje przewodniczący wybierany i odwoływany przez radę, 
a w przypadku jego nieobecności wiceprzewodniczący wybierany i odwoływany przez komisję 
chyba, że postanowienia statutu stanowią inaczej. Radny może być przewodniczącym tylko jednej 
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komisji. Kandydatury na przewodniczącego komisji, propozycje składu osobowego komisji oraz 
zmiany w tym składzie przedstawia przewodniczący rady na wniosek zainteresowanych radnych, 
klubów radnych lub komisji. Przewodniczący przedstawił listę kandydatów na członków komisji: 
Maciej Biskup, Stanisław Dudka, Zdzisław Kowalczyk, Grzegorz Marszałek, Mikołaj Rogala oraz 
Tomasz Skibicki.  
Przewodniczący zwrócił się o zgłaszanie kandydatów na Przewodniczącego Komisji.  
Przewodniczący Rady Alfred Siama w imieniu radnych Samorządowej Koalicji Współpracy oraz 
polskiego Stronnictwa Ludowego zgłosił kandydaturę Grzegorza Marszałka. Przez wiele lat 
pracował w Gospodarstwie Rolnym w Karolewie na stanowisku Kierownika Zakładu Usług 
Mechanicznych. Od 2011 roku kieruje Zakładem Aktywności Zawodowej w Leonowie. Jest to 
placówka odgrywająca bardzo ważną rolę w rehabilitacji i aktywizacji osób niepełnosprawnych. 
W latach 1994-2002 był radnym miejskim w Borku Wlkp., od 2002 roku jest sprawuje mandat 
radnego powiatowego. W latach 2006-2014 przewodniczył Komisji Samorządowo- Organizacyjnej 
i Porządku Publicznego, doskonale sprawdzając się w tej niełatwej roli. Od 1974 roku aktywnie 
działa w strukturach ochotniczych straży pożarnych pełniąc w tej formacji wiele funkcji, np. od 
grudnia 1991 jest Komendantem Miejsko-Gminnego Zarządu w Borku Wlkp., od 2001 roku 
przewodniczącym Zarządu Powiatowego w Gostyniu, od 2011 r. wiceprezesem Zarządu Oddziału 
Województwa Wielkopolskiego w Poznaniu. Na podkreślenie zasługuje również fakt, że Pan 
Grzegorz Marszałek jest członkiem Wojewódzkiej Rady Pożytku Publicznego. Biorąc pod uwagę 
powyższe argumenty prosi o poparcie tej kandydatury.  
 
Radny Grzegorz Marszałek wyraził zgodę na kandydowanie.  
 
Uchwała Nr II/9/14 w sprawie powołania Komisji Samorządowo – Organizacyjnej i Porządku 
Publicznego w składzie: Grzegorz Marszałek – Przewodniczący oraz członkowie Maciej 
Biskup, Stanisław Dudka, Zdzisław Kowalczyk, Grzegorz Marszałek, Mikołaj Rogala oraz 
Tomasz Skibicki została podjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 
0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Ad 8 i) 
Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Spraw Społecznych przedstawił Przewodniczący 
Rady Alfred Siama.  
Poinformował, że zgodnie z art. 17 ust. 1 ustawy o samorządzie powiatowym rada powiatu może 
powoływać ze swojego grona stałe i doraźne komisje do określonych zadań, ustalając przedmiot 
ich działania oraz skład osobowy. Statut Powiatu Gostyńskiego stanowi, że Rada Powiatu 
powołuje m.in. Komisję Spraw Społecznych. Komisja liczy co najmniej 5 członków. Pracami komisji 
kieruje przewodniczący wybierany i odwoływany przez radę, a w przypadku jego nieobecności 
wiceprzewodniczący wybierany i odwoływany przez komisję chyba, że postanowienia statutu 
stanowią inaczej. Radny może być przewodniczącym tylko jednej komisji. Kandydatury na 
przewodniczącego komisji, propozycje składu osobowego komisji oraz zmian w tym składzie 
przedstawia przewodniczący rady na wniosek zainteresowanych radnych, klubów radnych lub 
komisji. Przewodniczący odczytał listę kandydatów na członków komisji: Dorota Kaźmierczak, 
Ireneusz Lesiński, Mikołaj Rogala, Alfred Siama oraz Magdalena Smektała.  
Przewodniczący zwrócił się o zgłaszanie kandydatów na Przewodniczącego Komisji.  
 
Radny Maciej Biskup zgłosił kandydaturę radnej Doroty Kaźmierczak. Pani Kaźmierczak ma 50 
lat, jest nauczycielka dyplomowaną wielokrotnie nagradzaną nagrodą dyrektora szkoły a później 
dyrektora przedszkola. Posiada wykształcenie wyższe magisterskie. Ukończyła Wyższą Szkołę 
Pedagogiczną – uniwersytet Lubuski w Zielonej Górze. Jest również absolwentką Państwowej 
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Wyższej Szkoły Zawodowej w Lesznie, gdzie ukończyła studia podyplomowe z zakresu edukacji 
artystycznej i przedmiotu sztuki oraz informatykę dla nauczycieli. Przez 26 lat pracowała w szkole 
filialnej w Łęce Wielkiej a od 3 lat, po likwidacji placówki, pracuje w Przedszkolu Samorządowym 
w Łęce Wielkiej. Nie jest wprawdzie z dziada pradziada zakorzeniona w tym środowisku, ale jako 
długoletni pracownik oświaty jest blisko mieszkańców i problemów. Pracując w Komisji Spraw 
Społecznych odnajdzie swoją pasję i szansę na samorealizację. 
 
Radna Dorota Kaźmierczak wyraziła zgodę na kandydowanie.  
 
Uchwała Nr II/10/14 w sprawie powołania Komisji Spraw Społecznych w składzie: Dorota 
Kaźmierczak- Przewodnicząca, członkowie: Ireneusz Lesiński, Mikołaj Rogala, Alfred Siama 
oraz Magdalena Smektała została podjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Alfred Siama pogratulował wszystkim radnym oraz życzył owocnej pracy 
w Komisjach. Komisje odgrywają niezmiernie ważną rolę, nie zawsze są doceniane. Zwracając się 
do prasy powiedział, że media zazwyczaj interesują się tym, co dzieje się na sesjach, a tak 
naprawdę główny ciężar pracy Rady spoczywa na Komisjach. Tam nierzadko dzieją się rzeczy 
ważniejsze, dyskusje są bardziej interesujące aniżeli podczas sesji. Rola Komisji stałych jest 
ogromna.  

 
Przewodniczący Rady Alfred Siama ogłosił przerwę w obradach o godz. 16:12. 

Poinformował, że w przerwie odbędą swe posiedzenia dwie komisje.  
Komisja Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego spotka się naprzeciwko,  

w sali nr 19,  
natomiast Komisja Spraw Społecznych w gabinecie Pana Sikory. 

Obrady wznowiono o godz. 16:28 
Po przerwie na sali obecnych było 13 radnych. Nieobecni byli radni Damian Walczak, 

Zbigniew Kulak, Zdzisław Kowalczyk, Tomasz Skibicki, Maciej Biskup. 
 

 
Ad 8 j) 
Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2014 r. przedstawiła Skarbnik 
Powiatu Eleonora Gościniak.  
Poinformowała, że Zarząd na posiedzeniu w dniu 2 grudnia 2014 roku przyjął projekt uchwały 
Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2014 rok. Zmiany 
w planie dochodów dotyczą: 
1. Zmniejszenie planu dochodów o kwotę 12.039 zł z tytułu zmniejszenia dotacji od Wojewody 

Wlkp. na bieżącą działalność domów pomocy społecznej – dz. 852 rozdz.85202 § 2130. 
2. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 70.000 zł z tytułu większego wpływu usług w PODGiK 

w Gostyniu – dz.710 rozdz. 71012 § 0830. 
3. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 1.193 zł z tytułu wpływu odszkodowania – dz. 758 

rozdz.75814 § 0970. 
4. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 311 zł z tytułu wpływu pomocy dla PPP w Gostyniu – 

dz. 758 rozdz.75814 § 0960. 
5. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 21.000 zł z tytułu większego wpływu dochodów za 

zajęcie pasa drogowego – 756 rozdz.75618 § 0490. 
6. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 14.500 zł w DD w Bodzewie z tytułu wpływu środków od 

sponsorów – dz. 852 rozdz.85201 § 0970. 

 



21 
 

Ogółem kwota dochodów zwiększa się o kwotę 94.965 zł. Zmiany w planie wydatków dotyczą: 
1. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 10.000 zł  w PODGiK w Gostyniu na bieżące zakupy 

i sprzęt do obsługi programów geodezyjnych – dz. 710 rozdz.751012 § 4300 i § 6060. 
2. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 311 zł w PPP w Gostyniu na zakup materiałów 

i wyposażenia – dz. 854 rozdz.885406 § 4210. 
3. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 1.193 zł w DPS w Zimnowodzie na bieżące remonty – 

dz. 852 rozdz.85202 § 4270. 
4. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 21.000 zł na bieżące remonty i utrzymanie dróg – 

dz.600 rozdz.60014 § 4270 – 10.000 zł, § 4300 – 11.000 zł. 
5. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 14.500 zł w DD w Bodzewie i Gostyniu na bieżącą 

działalność – dz.852 rozdz.85201. 
6. Zwiększenie rezerwy inwestycyjnej o kwotę 60.000 zł i zmniejszenie rezerwy ogólnej o kwotę 

5.000 – dz.758 rozdz.75818 § 4810. 
7. Zmniejszenie rezerwy celowej na pomoc społeczną o kwotę 7.039 zł – dz.758 rozdz.75818 

§ 4810. 
8. Przesunięcia pomiędzy działami, rozdziałami i paragrafami Starostwie Powiatowym 

w Gostyniu, DPS w Zimnowdzie, COPOW w Bodzewie, ZSOiZ w Krobi. 
Ogółem kwota wydatków zwiększa się o kwotę 94.965 zł.   
 

Na salę obrad powrócili radni Zbigniew Kulak, Zdzisław Kowalczyk, Tomasz Skibicki, 
Maciej Biskup.  

Na sali jest obecnych 17 radnych. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Zdzisław Kowalczyk 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano.  
 
Uchwała Nr II/11/14 uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2014 r. 
została podjęta w wyniku głosowania- 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 4 głosach 
„wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 
 

Na salę obrad powrócił radny Damian Walczak. 
W obradach uczestniczy 18 radnych. 

 
Ad 8 k) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego na 
lata 2014 – 2022 przedstawiła Skarbnik Powiatu Eleonora Gościniak.  
Poinformowała, że Zarząd na posiedzeniu w dniu 2 grudnia 2014 roku przyjął projektu uchwały 
Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014-
2022. Zmiany ww. uchwały dotyczą zmian w załączniku Nr 1 „Wieloletnia Prognoza Finansowa na 
lata 2014 - 2022” - uaktualnienie kwot ujętych w projekcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w 
budżecie powiatu na 2014 r.  
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Zdzisław Kowalczyk 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano.  
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Uchwała Nr II/12/14 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Gostyńskiego na lata 2014 – 2022 została podjęta w wyniku głosowania- 14 głosów „za”, 
0 głosów „przeciw” przy 4 głosach „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Ad 8 l) 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Poniec przedstawiła Skarbnik 
Powiatu Eleonora Gościniak.  
Poinformowała, że Burmistrz Ponieca zwrócił się z prośbą o dofinansowanie z budżetu Powiatu 
Gostyńskiego kwotą 5.000 zł rekultywacji stawów dzięczyńskich. Prace współfinansowane zostały 
także ze środków Gminy Poniec w wysokości 10.000 zł. Środki proponuje się przeznaczyć 
z budżetu na ochronę środowiska. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Zdzisław Kowalczyk 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano.  
 
Uchwała Nr II/13/14 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Poniec została 
podjęta w wyniku głosowania- 17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 1 głosie 
„wstrzymującym się”. 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Ad 8 m) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/325/14 z dnia 27 marca 2014 r. w sprawie 
określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, 
realizowanych w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
oraz wysokości kwot na poszczególne zadania przedstawiła Pani Violetta Kolendowicz 
z Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie.  
Poinformowała, że uchwała dotyczy rehabilitacji społecznej osób niepełnosprawnych w związku 
z rezygnacją wnioskodawców z dofinansowania do uczestnictwa w turnusach rehabilitacyjnych 
pozostałe środki na tym zadaniu proponuje się przenieść na zadanie nr 3 - dofinansowanie 
zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze. Natomiast 
z uwagi na mniejsze dofinansowania do likwidacji barier architektonicznych, w komunikowaniu się 
i technicznych oraz sportu, kultury, rekreacji i turystyki środki z tych zadań proponuje się przenieść 
również na zadanie nr 3 - dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty 
ortopedyczne i środki pomocnicze. Przeniesienia te pozwolą na udzielenie wsparcia 
wnioskodawcom oczekującym na dofinansowanie w zakresie zaopatrzenia w sprzęt 
rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Zdzisław Kowalczyk 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”.  
 
Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Dorota Kaźmierczak poinformowała, że Komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 4 głosy „za” podczas  nieobecności 1 radnego.  
 
Przewodniczący Rady Alfred Siama przedstawił opinię Powiatowej Społecznej Rady ds. Osób 
Niepełnosprawnych. Rada zaopiniowała projekt uchwały pozytywni.  
Opinia Powiatowej Społecznej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych stanowi załącznik nr 7 do 
protokołu.  

 



23 
 

 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Uchwała Nr II/14/14 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/325/14 z dnia 27 marca 2014 r. 
w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 
niepełnosprawnych, realizowanych w ramach środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na poszczególne zadania 
została podjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Ad 9) 
Odpowiedzi na zapytania radnych. 
Starosta Robert Marcinkowski odpowiadając na zapytanie radnego Zbigniewa Kulaka 
powiedział, że odpowiedź została udzielona na piśmie ale wymaga ona krótkiego komentarza. 
Starosta przedstawił prezentację multimedialną, która stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
Powiedział, że radny Zbigniew Kulak pytał o sytuację finansową Starostwa Powiatowego 
i o zadłużenie Starostwa Powiatowego. Ponieważ Starostwo nie ma osobowości prawnej, jest 
aparatem pomocniczym powiatu, stan zadłużenia wynosi 0 zł. Domniemywali, że pytającemu 
chodziło o sytuacje finansową Powiatu Gostyńskiego i wychodząc naprzeciw tym oczekiwaniom, 
pokazując dobrą wolę współpracy, przedstawi krótką informację na ten temat. Przedstawiając 
zobowiązania Powiatu powiedział, że narastały one od 2002 i aż do roku 2013 miały tendencję 
wzrastającą. Od roku 2013 mamy do czynienia z systematycznym spadkiem zadłużenia, który też 
będzie podtrzymany w roku 2015. Śledząc uważnie Powiat Gostyński od początku jego 
funkcjonowania widać, że mieliśmy do czynienia z dużym wzrostem zadłużenia w kadencji 2002-
2006. Kadencja ta kończyła się z prawie 12-milionowym kredytem. Mieliśmy też do czynienia ze 
wzrostem zadłużenia w latach 2006-2012.  Rok 2006 to ostatni rok rządów Lewicy, te kredyty 
stanowiły dość znaczny poziom zobowiązań Powiatu Gostyńskiego, ale wcale nie twierdzi, że nie 
były potrzebne. Przypomniał, że w tym czasie podjęto decyzję o wykupie szpitala, która 
spowodowała daleko idące konsekwencje także dla radnych kolejnych kadencji. Powiedział, że nie 
chce wracać do tematu, czy wykup szpitala był potrzebny. Radni nie mogli zostawić szpitala 
w takiej sytuacji, w jakiej był on w roku 2006. Potrzebne modernizacje zostały przeprowadzone, 
w szpital zostało zainwestowanych ok. 15 mln zł i to skutkowało zaciąganiem kolejnych kredytów, 
które w całości były przeznaczane na wydatki inwestycyjne, modernizacje dróg, halę widowiskowo-
sportową przy ZSO, obiekty sportowe, modernizację szpitala. Te wszystkie elementy powodowały, 
że aby inwestować, aby skutecznie pozyskiwać środki z zewnątrz były potrzebne kredyty. Zwrócił 
uwagę, że należy pamiętać o tym, że od 2006 r. spłacano kredyty po poprzednikach. Ostatnia rata 
kredytów z kadencji 2002-2006 przypadła na 31 lipca 2012 r. Gdyby powiat nie musiał spłacać tych 
kredytów sytuacja byłaby inna. Zwrócił uwagę na przełamanie w roku 2013, największą wartość 
kredyty osiągnęły w roku 2012- ponad 33,5 mln zł- natomiast od roku 2013 wartość zobowiązań 
zaczyna spadać. W roku 2014 nie zaciągnięto ani złotówki kredytu, podobna sytuacja dotyczy roku 
2015- w projekcie budżetu nie przewiduje się również dodatkowych kredytów. W roku 2014 
spłacono prawie 1 mln zł zobowiązań, w przyszłym roku będziemy spłacać ponad dwa miliony. 
Ważną rzeczą, która nie trafiła do opinii publicznej, jest rok 2013. Jeden z gostyńskim portali, 
zwłaszcza w kampanii wyborczej, dość uporczywie i tendencyjnie w jego przekonaniu, powtarza 
tezę o tym, że powiat zaciągnął duży kredyt wielkości 16 mln zł. To jest prawda, ale nie dodawano 
czegoś niezwykle istotnego, że w tym czasie powiat spłacił prawie 17 mln zł. Całość zaciągniętego 
wtedy kredytu, a wyraziła na to zgodę cała Rada, została przeznaczona na spłatę zaciągniętych 
wcześniej zobowiązań. To było bardzo dobre posunięcie, bo dzięki temu zaoszczędziliśmy 
150 tys. zł w skali roku na odsetkach i m.in. z tych odsetek był możliwy remont oddziału 
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wewnętrznego gostyńskiego szpitala. W całości spłacono jeden drogi kredyt zamieniając go na 
kredyt korzystny, tańszy, niskooprocentowany, dzięki temu w skali 8 lat powiat zyskał 1.200.000 zł 
oszczędności na odsetkach. Omawiając spłaty rat kredytów powiedział, że są to dane 
ogólnodostępne. Odnosząc się do zapytania radnego Zbigniewa Kulaka, który pytał o wiarygodny 
bilans otwarcia Starosta powiedział, że Regionalna Izba Obrachunkowa oceniająca Powiat pod 
względem finansowym wszystkie sprawozdania uznaje za wiarygodne, wszystkie te dane 
dostępne są w Biuletynie Informacji Publicznej. Kwoty spłaty przypadających w poszczególnych 
latach aż do 2022 radni mają udostępnione w materiałach. Tak wysokie tempo spłat zobowiązań 
może być trudne do utrzymania przez powiat, zwłaszcza w latach 2018-2019. Liczy jednak na to, 
że być może ustawodawcy dojdą do takiego stwierdzenia, że żeby powiaty mogły normalnie 
funkcjonować musi zmienić się struktura ich dochodów. Dzisiaj najważniejsze dochody, płacone 
także przez ludność w podatkach, są w zdecydowanie większej części przeznaczane do gmin, 
aniżeli do powiatu. Aby powiaty zyskały więcej swobody finansowej, musi zmienić się struktura 
dochodów, a to niestety nie jest od nas zależne. Następnie Starosta przedstawił stan budżetu 
powiatu na dzień 30 listopada 2014 r. Dochody wynoszą 67.947.377,27 zł, przychody- 
4.590.654,59 zł. W przychodach mieszczą się wolne środki z lat ubiegłych a także pożyczka, 
o której wspominał wcześniej. Budżet się równoważy, ponieważ powiat ma 71.674.065,86 zł 
wydatków. Pożyczka z Wojewódzkiego Funduszu opiewała wstępnie na kwotę 273.992 zł, ze 
względu na wartość prac inwestycyjnych, które spadły, będzie niższa, ale proporcje umorzenia 
pozostają te same, a więc zostanie umorzone 40% pożyczki. W dalszej części Starosta 
przedstawił, w jaki sposób budżet zmieniał się na przestrzeni kilku miesięcy. Uchwalając budżet 
przyjęto wydatki na poziomie 63 mln zł. Dzięki skutecznej współpracy z gminami, dzięki 
pozyskiwaniu środków zewnętrznych, uruchomieniu wolnych środków z lat ubiegłych wydatki 
wzrosły o prawie 9 mln zł i w tej chwili wynoszą prawie 72 mln zł. To samo dotyczy wydatków 
majątkowych, ponieważ to one w zdecydowanej większości wzrosły. Na początku roku opiewały na 
kwotę niespełna 3 mln zł, a w tej chwili wynoszą prawie 9,5 mln zł. To pokazuje, że powiat 
zachowuje dobrą, skuteczną dynamikę wydatków majątkowych w roku bieżącym. W roku 2015 
planuje się dochody na poziomie 66 mln zł, z czego większość to są dochody bieżące i niespełna 
2 mln zł to dochody majątkowe. Zwracając uwagę na wydatki powiedział, że są one zdecydowanie 
mniejsze niż dochody. To pozwoli nam na uzyskanie nadwyżki budżetowej w wysokości ponad 
2 mln zł. i spłatę kolejnej części zobowiązań. W 2015 roku planowany do zaciągnięcia kredyt, co 
nie jest obietnicą wyborczą lecz faktem potwierdzonym dokumentem przyjętym przez Zarząd 
Powiatu a przekazanym Radzie w projekcie budżetu, wynosi 0 zł. O przedstawienie odpowiedzi na 
drugą część zapytania dotyczącą SPZOZ Starosta poprosił Dyrektora szpitala.  
Dyrektor SPZOZ Piotr Miadziołko przedstawił prezentację multimedialną, której wydruk stanowi 
załącznik nr 9 do protokołu. Ważne dla działalności jednostki publicznej, takiej jaką jest SPZOZ, 
jest art. 59 ustawy o działalności leczniczej z dnia 15 kwietnia 2011 r. Powiedział, że nie jest za 
przekształceniem szpitala w spółkę, ale aby działał w takiej formie jak do tej pory. Odwołał się do 
ubiegłego roku, gdyż tamten rok finansowy, po odjęciu kosztów amortyzacji zakończono 
z nadwyżka ok. 400 tys. zł. Podobnie planują zakończyć ten rok finansowy po odjęciu kosztów 
amortyzacji, tak aby powiat gostyński nie musiał dokładać środków finansowych do bieżącej 
działalności szpitala.  
Główna księgowa SPZOZ Dorota Chlebowska poinformowała, że zobowiązania jakie posiada 
szpital można podzielić na dwa rodzaje. Są to zobowiązania długoterminowe, których 
wymagalność jest od roku 2015 i na lata następne. Są tutaj dwa elementy. Jest to zobowiązanie 
wobec Electusa S.A. które powstało w roku 2012 za zgodą ówczesnej Rady Powiatu. Rada 
wyraziła zgodę na zamianę wierzyciela SPZOZ w Gostyniu. Ta część zobowiązania przypada do 
spłaty od 1 stycznia 2015 do 31 stycznia 2018 r. Średnio rocznie będą spłacać z tego tytułu ok. 
700 tys. zł. Druga część zobowiązań długoterminowych wynika z zaciągniętych w kwietniu 2014 r. 
pożyczki w kwocie 5 mln zł firmie Siemens S.A. To zobowiązanie szpital zacznie spłacać w maju 
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2015 roku i spłata potrwa do 30 kwietnia 2021 roku. Oprócz zobowiązań długoterminowych 
występują zobowiązania krótkoterminowe, które są wymagalne w ciągu 12 miesięcy od dnia 
bilansowego. Do tych zobowiązań zalicza się przede wszystkim zobowiązania wobec pracowników 
z tytułu wynagrodzeń oraz odprowadzanej składki ZUS, zobowiązania z tytułu ubezpieczeń 
majątkowych, z tytułu podatków- głownie podatek od nieruchomości. Największą część 
zobowiązań stanowią zobowiązania z tytułu dostaw i usług. Zobowiązania krótkoterminowe, które 
wynikają w danym okresie są regulowane na bieżąco w terminach, jakie wynikają z zawartych 
umów lub wynikają z terminów płatności ZUS-ów, podatku dochodowego od osób fizycznych, 
płatności rat pożyczek bieżących i kredytów bieżących przypadających na dany okres. Te 
zobowiązania są płacone na bieżąco z wyjątkiem części zobowiązań z tytułu dostaw i jest to kwota 
w granicach 1,5 mln zł na koniec października. 90% tej kwoty zostało uregulowane w listopadzie, 
ale na koniec tego samego miesiąca podobna kwota pojawi się jako zobowiązania wymagalne 
a nie zapłacone, która będzie regulowana w miesiącu grudniu. Te zobowiązania są w granicach 
30-40 dni  przeterminowane i tylko w tym zakresie można mówić, jako o takim zadłużeniu SPZOZ, 
ponieważ pozostałe zobowiązania są regulowane na bieżąco i wynikają z obowiązujących 
terminów płatności.  
Dyrektor SPZOZ Piotr Miadziołko powiedział, że wszystkie zobowiązania długoterminowe 
i krótkoterminowe miały pokrycie w planie finansowym, który został utworzony na 2014 rok. 
Następnie dyrektor przedstawił informację dotyczącą nadwykonań, za które NFZ nie płaci. Ustawa 
o działalności leczniczej mówi wyraźnie, a szczególnie art. 15 tej ustawy, że szpital ma obowiązek 
przyjąć każdego pacjenta z zagrożeniem życia i zdrowia. Większość tych świadczeń 
przedstawionych na wykresie to świadczenia ratujące życie. O zwrot środków za nadwykonania 
w tek chwili są założone sprawy w sadzie, do pierwszej ugody nie doszło, zostaną powołani biegli, 
którzy orzekną, czy te nadwykonania wynikały z tzw. staniu „R”. Dyrektor poinformował, że w dniu 
jutrzejszym wybiera się do Prezesa NFZ. W tej chwili tworzą grupę 193 szpitali, kolejne dwa 
województwa się przyłączają- w sumie jest 11 województwa. Jutro po dwóch reprezentantów 
z każdego województwa jedzie do Prezesa NFZ w sprawie negocjacji na rok 2015. W tej chwili są 
podpisane kontrakty na świadczenia w Zakładzie Opiekuńczo- Leczniczym na taką samą kwotę jak 
w ubiegłym roku, na świadczenia nocnej i świątecznej opieki zdrowotnej na kwotę wyższą niż 
w roku 2014, świadczenia specjalistyczne z zakresu ambulatoryjnych świadczeń specjalistycznych 
w zakresie endoskopii i tomografii komputerowej na kwotę wyższą niż w tym roku. W trakcie 
negocjacji jest poradnia gastroenterologiczna i ginekologiczna. Podpisany jest program profilaktyki 
raka piersi – etap podstawowy- są to świadczenia nielimitowane, tzn. tyle ile szpital wykona, tyle 
Fundusz zapłaci. Program lekowy – szpital bierze udział w leczeniu Mukopolisacharydoza- rzadkiej 
choroby genetycznej, gdzie na leki dla dwóch osób potrzebna jest kwota 5.959.000 zł rocznie. 
W trakcie negocjacji jest również leczenie w oddziałach szpitalnych natomiast na fizjoterapię jest ta 
sama kwota, co w roku ubiegłym. Na propozycję dotyczącą świadczeń w oddziałach szpitalnych 
nie zgadza się 200 szpitali, POZ i poradnie specjalistyczne. Dyrektor przedstawił również 
informację dotyczącą pakietu onkologicznego- szybka terapia onkologiczna. Wstąpienie do pakietu 
jest dobrowolne, wiadomo, że pacjenci z terenu powiatu gostyńskiego chcieliby skorzystać z tego 
pakietu. Jest wiele niejasności pod względem rozliczania tych świadczeń, płatności za nadlimity, 
co będzie ze świadczeniami w przypadku, gdy pacjent zostanie zdiagnozowany a okaże się, że to 
nie jest choroba nowotworowa.  
Starosta Robert Marcinkowski zwrócił się z prośbą do radnych informując, że już w lipcu został 
ustalony termin spotkania z wolontariuszami z całego powiatu gostyńskiego. Termin ten przypada 
dzisiaj, na godz. 17:00, wszyscy radni też otrzymali zaproszenia. Nie wiedziano, że akurat sesja 
będzie przypadać w tym samym terminie. Powiedział, że jeżeli radni mają taką wolę, jest skłonny 
przełożyć tę dyskusję na inny termin, zorganizować dodatkowe spotkanie. Bardzo prosi, aby tych 
ludzi potraktować w sposób godny i uraczyć ich swoją obecnością.  
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Radny Zbigniew Kulak zgłosił sprzeciw. Powiedział, że trwa sesja i prosi, aby jeszcze 10 min pan 
Starosta wytrzymał. Odnosząc się do dokumentu, który wszyscy otrzymali powiedział, że wymaga 
on głębszej analizy i nie podejmuje się go komentować w tej chwili. Gdyby radni otrzymali 
dokument dzień wcześniej, to może sytuacja byłaby łatwiejsza. Podziękował Przewodniczącemu 
za to, że ta odpowiedź jest, ale z komentowaniem jej zatrzyma się tylko na jednym elemencie. 
Zwrócił uwagę, że spłata zadłużenia jest rozpisana na lata z kumulacją na lata 2018-2019, czyli 
przez Zarząd, który jeszcze był byłym Zarządem, gdy to pismo było pisane. Jest to forma 
zamiatania, zakopywania pod dywan problemów kredytowych, dlatego że spłacanie po 2 mln 
rocznie może jest realne, ale spłacanie w 2018 i 2019 roku po ponad 5 mln wydaje się bujaniem 
w obłokach i jest zupełnie nierealistyczne. Powiedział, że jeśli Starosta był łaskaw małą złośliwość 
w jego kierunku wygłosić, to również sobie pozwoli zrewanżować. Zwrócił uwagę, że ma imię, więc 
jeżeli Starosta pisze do niego list, to prosi, żeby używać imienia. Ponadto z radością odnotował, że 
Starosta nareszcie zechciał użyć pióra czy długopisu i podpisać własnoręcznie pismo. Dotychczas 
pisma, które do niego docierały były zabawą na kolorowej kserokopiarce. 
Przewodniczący Rady Alfred Siama powiedział, że dobrze byłoby, gdyby zmierzać już ku 
końcowi, bo o godz. 17: 00 jest gala wolontariatu, bardzo ważne wydarzenie społeczne.  
Radny Damian Walczak powiedział, że chciał zabrać głos w punkcie „Wolne głosy”.  Powiedział, 
że rozumie to zaniepokojenie, nikt nie chciałby mieć zadłużenia, nikt nie chciałby spłacać tego 
zadłużenia. Sytuacja jest taka, jak jest. Należałoby zastanowić się nad przyczynami, skąd to 
zadłużenie wzrosło, ale to nie jest temat na dzisiaj. Powiedział, że jest to właściwie we wszystkich 
samorządach, jednostkach samorządu terytorialnego, zawsze pojawiają się na początku roku tzw. 
wolne środki i zawsze Rada ma decydujący wpływ, na co te wolne środki przeznaczyć. Dobrą 
tradycją, wg dokumentów z lat ubiegłych, było to, że wolne środki w dużej części były 
przeznaczone właśnie na spłatę zadłużenia. Ma nadzieję, że tutaj również odpowiedzialność Rady 
będzie szła w tym kierunku, że przynajmniej część tych wolnych środków będziemy przeznaczać 
na spłatę zadłużenia na rok 2018 i 2019.  
Radny Zenon Norman poruszył temat, który jego zdaniem dotycz Starostwa, ale bardziej 
Burmistrza Gostynia. Ciągnie się bardzo długo sprawa kolektora, 5 dni po jego odejściu z Gminy, 
Burmistrz poprzez swój zakład wodociągów nieprawnie wszedł na urządzenia, które są w tej chwili 
własnością spółki gminnej. Powiedział, że chciałby, aby Starosta wyjaśnił ten temat, gdyż 
Starostwo zostało zawiadomione o tym przez Urząd Miejski w Gostyniu, natomiast spółka 
powiadomiła Miasto Gostyń, że wchodzi na tą inwestycję. Właściciel nie wiedział nic, ale 
największym zaskoczeniem było to, że to zrobiono po 5 dniach od odejścia Wójta Normana,  
 
Ad 10) 
Wnioski i oświadczenia radnych. 
Radny Ireneusz Lesiński złożył wniosek, aby sesje odbywały się w godzinach popołudniowych. 
Przewodniczący Rady Alfred Siama zapytał, o którą godzinę chodzi. 
Radny Ireneusz Lesiński zaproponował godzinę 16.  
Przewodniczący Rady Alfred Siama zaproponował, aby zastanowić się nad terminami sesji, nie 
podejmować decyzji od razu. Powiedział, że skontaktuje się z radnymi, przygotuje ankietę, w której 
każdy będzie mógł się wypowiedzieć na ten temat. Do tematu powróci na kolejnej sesji.  
Radny Ireneusz Lesiński powiedział, że w dniu dzisiejszym w tym samym czasie odbyły się dwie 
Komisje- Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego oraz Spraw Społecznych, których jest 
członkiem i nie mógł w obu uczestniczyć. Zwrócił się z wnioskiem, aby przy ustalaniu Komisji wziąć 
to pod uwagę.  
Przewodniczący Rady Alfred Siama powiedział, że dzisiaj była sytuacja wyjątkowa, bo te 
uchwały musiał być pilnie podjęte.  
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Ad 11) 
Wolne głosy. 
Radny Zbigniew Kulak zwrócił się z apelem do Starosty, aby nie ubiegał wydarzeń, które 
odbywają się na naszych sesjach i nie relacjonował tego, co się w przyszłości na sesjach wydarzy. 
Byliśmy w bardzo dziwnej sytuacji, kiedy to z gazet dowiedzieliśmy się, jakie będą rozstrzygnięcia 
dzisiejszej Rady. Chciałby, aby media relacjonowały to, co się na sesjach dzieje, a nie żeby radni 
z mediów dowiadywali się, co tutaj uchwalą. Na tej zasadzie może Starosta pójść do mediów i już 
dzisiaj powiedzieć co będziemy robić i jakie decyzje zapadną na V czy X sesji. To nie jest 
eleganckie.  
Radny Aleksander Dolczewski zapytał, cz wyszło to od Starosty. 
Radny Zbigniew Kulak powiedział, aby prześledzić wypowiedzi medialne Pana Starosty- byłego 
i obecnego ponownie. 
Starosta Robert Marcinkowski podziękował za uwagę przyznając, że jej nie rozumie, ponieważ 
w żaden sposób nie relacjonował tego, co będzie się działo lub co wydarzyło się na sesji. Był 
pytany przez dziennikarzy, jakie są ustalenia koalicyjne. Podpisanie umowy koalicyjnej między 
Polskim Stronnictwem Ludowym a Samorządową Koalicją Współpracy było faktem 
poprzedzającym o kilkanaście dni dzisiejszą sesję. Miał pełne prawo jako przedstawiciel 
samorządu, funkcjonujący w oczach opinii publicznej i środowisku publicznym właśnie takich 
sformułowań użyć. Radny sugerował, aby powstrzymać się od złośliwości, co chciałby uczynić. 
Poprosił o podanie przykładu, gdzie zwrócił się do radnego samym nazwiskiem, gdyż nie 
przypomina sobie takiego dokumentu.  
Radny Zbigniew Kulak przytoczył treść pisma kierowanego do Przewodniczącego Rady Powiatu 
Alfreda Siamy: „Odnosząc się do pism Pana Radnego Kulaka na wstępie pragnę zauważyć”. Może 
również pokazać podpisy skopiowane na kolorowej kserokopiarce.  
Starosta Robert Marcinkowski powiedział, że mimo wszystko chciałby zachęcić do dobrej, 
skutecznej współpracy i do tego, abyśmy się nie zajmowali sprawami, które maja charakter 
drugorzędny, bo najważniejsze jest to, co powinno nas łączyć a więc dobro mieszkańców powiatu 
gostyńskiego. Starosta poprosił Pana Włodzimierza Wechmana o udzielenie odpowiedzi.  
Radny Zenon Norman powiedział, że odpowiedź może zostać udzielona na następnej sesji. 
Zastępca Naczelnika Wydziału Architektury, Budownictwa i Gospodarki Nieruchomościami 
Włodzimierz Wechman poinformował, że w lipcu tego roku wpłynęło zgłoszenie gostyńskiego 
Zakładu Wodociągów i Kanalizacji i dotyczyło budowy komory wraz z układem pomiaru przepływu 
ścieków. Do tego zgłoszenia było dołączone oświadczenie o prawie dysponowania 
nieruchomością na cele budowlane, z którego wynikało, że Zakład Wodociągów i Kanalizacji ma 
umowę użyczenia z Gminą Gostyń, która jest właścicielem tej działki. O tym, że istnieje jakiś spór 
między Zakładem Usług Komunalnych w Piaskach a Zakładem Wodociągów i Kanalizacji 
w Gostyniu dowiedział się dzisiaj. 
Radny Zenon Norman powiedział, że myśli, iż Nadzór Budowlany oraz Wydział Starostwa wyjaśni 
sprawę nielegalnego wejścia na nie swoje urządzenia. 
 
 
Ad 12. 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu zamknął drugą sesję Rady 
Powiatu o godz. 17:07. 

 
Przewodniczący Rady Powiatu Gostyńskiego 

/-/ Alfred Siama 
 
Protokołowała: 
Elżbieta Mikstacka 

 


